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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 MediaSind TVR a fost recunoscut oficial ca partener social in Televiziunea 

Romana! 

 FSE 'Spiru Haret' a luat foc dupa declaratia ministrului Sanatatii: 'Nu asa se face o 

campanie pro-vaccinare'. Cati angajati din invatamant s-au vaccinat 

 Proteste la usile lui Florin Citu si Klaus Iohannis! Ce nemultumiri au sindicalistii 

din industria apararii 

 Plecarile politistilor din sistem, peticite cu 5.000 de angajati din sursa externa. 

Sindicate: „Nu poti sa angajezi un IT-ist si sa-l trimiti in strada” 

 Raluca Turcan, dupa discutia cu sindicatele si patronatele privind cresterea 

salariului minim. „Majorarea trebuie facuta in mod predictibil” 

 Raluca Turcan: 40 la suta dintre locurile de munca nou create anul acesta in 

Romania sunt platite cu salariu minim 

 Raluca Turcan: E un moment foarte dificil. Pana la 5 milioane de oameni ar putea 

avea nevoie de ajutor pentru facturile la energie 

 Raluca Turcan spune ca se va schimba formula de calcul a pensiilor: „Cream un 

sistem de bonificare in calculul pensiilor” 

 Raluca Turcan: Se estimeaza o crestere a preturilor, insa nu disproportionata. N-

am o lampa a lui Aladin ca sa va spun cu cat 

 Ministrul Energiei: Vom compensa facturile la electricitate ale romanilor cu venit 

sau consum mediu 

 Curg amenzile de la ANRE pe piata energiei electrice. Care este furnizorul de 

electricitate care a primit cele mai multe reclamatii 
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 Ministrul Mediului, discutie cu Declic pe tema suprafetelor protejate. ”Existenta 

celor 13 parcuri nationale ale Romaniei este pusa in pericol de taierile masive de 

arbori” 

 Senatul si Camera Deputatilor incep a doua sesiune ordinara 

 Conflict in coalitie pe tema pensiilor speciale. Liderii UDMR propun ca primarii si 

sefii de consilii judetene sa fie exceptati de la eliminarea acestor beneficii. PNL 

sustine pozitia UDMR 

 Strategia Nationala impotriva Criminalitatii Organizate 2021-2024, in sedinta de 

guvern 

 Conditiile in care incepe scoala sunt anuntate astazi. De ce profesorii sunt 

reticenti fata de vaccinare 

 Sedinta CGMB: Demersuri pentru preluarea ELCEN si planul de gestionare a 

deseurilor, pe ordinea de zi 

 Nicusor Dan, bilant la 10 luni de mandat la Primarie: Bucurestiul asa cum l-am 

preluat era un pacient in coma la terapie intensiva 

 ”Litoralul pentru toti” incepe azi. Pachetele turistice se ieftinesc cu pana la 70% 

 Romania, clasificata in jos de Banca Mondiala: de la tara cu venituri mari, a 

coborat la venit mediu superior 

 Inflatia din zona euro a crescut la cel mai mare nivel din ultimii 10 ani 

 Ursula von der Leyen: 70% dintre adultii europeni sunt complet vaccinati anti-

Covid / Rata de vaccinare in Romania, sub 27% 

 Uniunea Europeana simplifica etichetele energetice la produsele de iluminat. 

Cum se vor schimba de la 1 septembrie 

 Seful NATO promite sa nu „uite” afganii aflati in pericol / Ce obiective crede 

Stoltenberg ca s-au atins in cei 20 de ani 
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 MediaSind TVR a fost recunoscut oficial ca partener social în 

Televiziunea Română! 

 Conducerea TVR a fost obligată să pună în aplicare Sentința Curții de Apel privind 

legalitatea MediaSind  în TVR si a pus la dispoziție un sediu în incinta instituției! 

MediaSind face un apel către toți salariații din TVR să se înscrie în organizație! 

 După aproape 4 ani de lupte crâncene, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind a 

fost recunoscut oficial ca partener social în cadrul  Societății Române de Televiziune  -  

SRTV. (vezi aici - Curtea de Apel București a confirmat, prin hotărâre definitivă, 

legalitatea funcționării MediaSind în TVR! ) 

 Având în vedere solicitarea Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind de punere în 

aplicare a Hotărârii nr. 3598/17.06.2021 a Curții de Apel București, privind legalitatea 

funcționării în SRTV, membrii Comitetului Director al SRTV au votat cu unanimitate de 

voturi punerea la dispoziția Filialei MediaSind TVR a unui sediu pentru organizarea și 

funcționarea filialei în cadrul instituției de presă! Acesta se află la cam 1205, etaj 12 din 

Blocul Turn, în apropierea sălii de conferințe și este compus din vestiar, secretariat și un 

birou. Chiria lunară solicitată de SRTV este de 178,94  euro, iar pentru utilități a fost 

calculată suma de aproximativ 1000 lei. Chiar dacă suntem singura organizație din TVR 

care este nevoită să plătească pentru a beneficia de un sediu, considerăm că acesta este 

necesar pentru a putea să funcționăm în condiții de normalitate și legalitate  în cea mai 

mare instituție de presă din țară.   

 Având în vedere necesitatea negocierii unui contract colectiv de muncă care să conțină 

drepturi consistente și care să recunoască calitatea de profesionist în TVR, MediaSind 

TVR invită pe toți salariații instituției să se înscrie în organizație prin filialele MediaSind 

TVR București, Craiova, Cluj, Timișoara, Tg. Mureș, Iași. În același timp, MediaSind face 

un apel și către toate organizațiile sindicale care funcționează în TVR să se unească cu 

organizația noastră, pentru ca salariații TVR să poată să fie apărați de un sindicat 

puternic și reprezentativ prin forțe proprii! Nu trebuie să uite nimeni de restructurarea 

din anul 2012 când peste 700 de salariați și-au pierdut locurile de muncă fără să fie 

sprijiniți de cei care, prin obligațiile statutare, aveau datoria să îi apere. Liderii 

sindicatului de casă al conducerii au preferat însă, ca în schimbul unor beneficii 

personale, să fie simpli spectatori, când conducerea TVR se juca cu destinele oamenilor.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiaconfirmatprinhotararedefinitivalegalitateafunctionariimediasindintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiaconfirmatprinhotararedefinitivalegalitateafunctionariimediasindintvr
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 În același timp, ne exprimăm îngrijorarea privind demersurile pe care conducerea 

interimară a TVR le face în prezent pentru întocmirea proiectului privind noua 

reorganizare. În data de 24 august 2021, în ședința oficială, s-a solicitat directorilor de 

studiouri teritoriale, ca până la data de 7 septembrie 2021 să prezinte propuneri pentru 

o  nouă organigramă, deși o astfel de prerogativă aparține Consiliului de Administrație și 

nu directorului general interimar! În actualul context, doar o organizație sindicală 

puternică poate să contracareze decizii abuzive și să garanteze respectarea și aplicarea 

legii în interiorul instituției. Din acest motiv este momentul ca salariații instituție  să se 

alăture demersului nostru de unificare a mișcării sindicale din TVR! CUM DEVIN 

MEMBRU MEDIASIND!)  

(Sursa: Biroul Executiv Național al SRJ MediaSind) 

 

 FSE 'Spiru Haret' a luat foc după declarația ministrului Sănătății: 'Nu 

aşa se face o campanie pro-vaccinare'. Câți angajați din învățământ s-

au vaccinat 

Federația Sindicatelor din Educație „SPIRU HARET“ solicită ministrului sănătății, Ioana 

Mihăilă, să verifice cifrele privind vaccinarea anti COVID-19 înainte să dea declarații în 

mass-media, potrivit cărora numărul angajaților din învățământ care s-au vaccinat este 

foarte mic. Conform unui chestionar realizat de FSE „SPIRU HARET“, în perioada 17-30 

august 2021, la care au răspuns peste 13.000 de angajați din sistemul educaţional, 60% 

dintre repondenți (59,6% - personal didactic, 61,9 % - personal didactic auxiliar și 60,7% 

- personal nedidactic) s-au vaccinat împotriva COVID-19. Aceste cifre au fost confirmate 

chiar și de ministrul educației, Sorin Mihai Cîmpeanu. 

„Doamna ministru Ioana Mihăilă ar trebui să răspundă în numele Guvernului pentru 

campania pro-vaccinare eșuată. Angajații din învăţământ ar trebui daţi ca exemplu 

pozitiv, având în vedere că procentul celor vaccinaţi este dublu faţă de procentul 

naţional. Așa cum doamna ministru consideră că părinţii ar trebui să ştie care dintre 

profesorii copilului sunt vaccinaţi, la fel putem cere și noi, profesorii, o situaţie cu 

elevii/părinţii vaccinaţi. Îi recomandăm doamnei ministru Ioana Mihăilă să fie mai atentă 

la declaraţii şi să nu încerce să învrăjbească diferite categorii sociale unele împotriva 

celorlalte.  

http://www.mediasind.ro/despre-noi
http://www.mediasind.ro/despre-noi
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Nu aşa se face o campanie pro-vaccinare. În plus, având în vedere procentul naţional 

mic de vaccinaţi, considerăm că angajaţii din învăţământ vor fi cei mai expuşi începând 

cu 13 septembrie, când se vor deschide porțile școlilor. Dacă în spitale protocoalele sunt 

respectate, iar fiecare persoană este verificată, unităţile de învăţământ vor fi un mediu 

propice de răspândire a virusului, și nu din cauza personalului angajat. Pentru ca acest 

lucru să nu se întâmple, este nevoie ca săptămânal, în fiecare școală, să fie prezent un 

angajat al Direcției de Sănătate Publică pentru a testa angajații și elevii, lucru pe care FSE 

„SPIRU HARET“ l-a cerut de mai multe ori. De asemenea, solicităm Guvernului să facă 

publice datele privind vaccinarea anti COVID-19 pentru toate categoriile socio-

profesionale. Din datele noastre, angajații din învățământ sunt în top 3 la numărul de 

vaccinați anti COVID-19“, a declarat Marius Ovidiu Nistor, președinte FSE „SPIRU 

HARET“. 

Reiterăm că Federația Sindicatelor din Educație „SPIRU HARET“ a realizat un chestionar 

în rândul membrilor de sindicat, la care au răspuns peste 13.000 de persoane. 

Răspunsurile participanților la chestionar arată că 60% dintre angajați s-au vaccinat 

împotriva COVID-19. Aceasta, în condițiile în care, potrivit datelor prezentate de Guvern, 

procentul național este mai mic de 30%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Proteste la ușile lui Florin Cîțu și Klaus Iohannis! Ce nemulțumiri au 

sindicaliștii din industria apărării 

Alianța Sindicatelor din Industria de Apărare și Aeronautică organizează: 

- marți, 7 septembrie 2021 orele 11.00 o pichetare ca formă de protest în Piața Victoriei 

la Guvern și 

- miercuri, 8 septembrie 2021, orele 11.00 la Palatul Cotroceni 

Scopul protestelor: sensibilizarea instituțiilor responsabile cu aplicarea Strategiei 

Naționale de Securitate și Apărare privind acțiunile Ministerului Economiei de blocare a 

funcționării societăților din Industria de Apărare. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Plecările polițiștilor din sistem, peticite cu 5.000 de angajați din sursă 

externă. Sindicate: „Nu poți să angajezi un IT-ist și să-l trimiți în 

stradă” 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a anunțat marți, 31 august, că vrea să angajeze 

aproximativ 5.000 de oameni din sursă externă pentru a acoperi deficitul de personal 

existent la nivelul MAI. Aceștia nu vor merge însă pe stradă. 

 

Se pare că tot mai mulți angajați din Ministerul de Interne pleacă din structuri. Numai 

anul acesta, conform ministrului Bode, au plecat 7.000 de oameni, cei mai mulți prin 

pensionări. În același timp, au fost încadrați în sistem doar 1.000 de oameni, ceea ce 

înseamnă că deficitul este încă mare. 

 

Mai întâi asigură birourile, apoi strada 

Într-o declarație de presă, ministrul a explicat că, ”de la 1 ianuarie până azi, au plecat din 

MAI aproape 7.000 de angajați. În schimb, am reușit să încadrăm în sistem aproximativ 

1.000 de oameni. Astfel, avem un deficit de aproximativ 5.000 de angajați. Am avut o 

discuție cu toți factorii de decizie din MAI și am hotărât să angajăm din sursă externă pe 

cele 5.000 de poziții care sunt bugetate pentru 2021 pe tot ministerul”. 

 

Lucian Bode a mai spus că în poliție vor fi angajați oameni care nu au nevoie de 

pregătire de polițiști. 

”Pentru Poliția de Frontieră, numărul este de aproximativ 430-450 de oameni pe care îi 

vom recruta din sursă externă ocupând locurile lăsate libere, 90% fiind prin pensionare. 

 

În această săptămână vom stabili pe fiecare armă în parte ce domenii vor fi ocupate. 

 

În cadrul poliției, noi vom încerca să recrutăm din sursă externă pe componente de care 

nu este neapărat nevoie nici de Academia de Poliție, nici de școală de subofițeri, în 

sensul că putem să luăm IT-iști, putem să luăm la DOS (Direcția Operațiuni Speciale), la 

logistică. Deci să acoperim pierderile în zona respectivă și în momentul în care ne vin 

următoarele promoții să le dirijăm cu prioritate către ordinea publică”, a precizat 

ministrul. 

 

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/politie/politisti-pensionari-angajari-politie-1697263
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Întrebat dacă la Poliția de Frontieră vor fi scoși angajații din birouri, ministrul Lucian 

Bode a răspuns: ”desigur că problema Poliției de Frontieră nu este în birouri este pe 

frontieră și acolo trebuie să fie în principal activitatea lor”. 

 

Sindicat: ”Ar trebui să se facă încadrări directe în poliție din rândul jandarmilor” 

Cum ar trebui să se facă încadrările directe în MAI? Șeful Sindicatului polițiștilor Europol, 

Cosmin Andreica, a precizat pentru Ziare.com faptul că deficitul din poliție este mare și 

nevoia de personal este stringentă. Doar că cea mai mare problemă este în stradă, nu la 

birouri. 

 

Și pentru a rezolva această situație, cel mai simplu ar fi să angajeze jandarmi în poliție. 

”Este clar că avem nevoie de oameni iar școlile de poliție nu pot să școlarizeze un număr 

atât de mare pentru a acoperi deficitul. Însă și în cazul încadrărilor directe, acestea ar 

trebui să se facă în două etape. 

 

În primul rând, să permită jandarmilor să se transfere la poliție, mai ales cei care au 

desfășurat misiuni de ordine publică în patrule mixte cu polițiștii pentru că, pe de o 

parte au expertiza necesară, au experiența profesională, și este mult mai simplu să îi 

pregătești, pentru că pornesc cu un bagaj de cunoștințe considerabil, pentru atribuțiile și 

sarcinile suplimentare pe care le-ar avea ca polițiști. 

 

Ar sta în pixul ministrului să transfere câteva mii de jandarmi care vor să vină la Poliție. 

Ulterior, încadrările directe ar trebui să se realizeze în cadrul Jandarmeriei. 

 

Pentru că Jandarmeria, față de Poliție, are câteva zeci de centre de pregătire. Adică baza 

lor de pregătire este incomparabil mai răspândită și este mai eficient serviciul oferit de 

aceasta decât ce avem noi în momentul de față la Poliție, adică nimic”, a precizat Cosmin 

Andreica. 

”Nu poți să angajezi un IT-ist și să-l trimiți în stradă” 

”Și mai este ceva. Dacă în poliție ar intra prin încadrare directă 5.000 de polițiști, trecând 

peste ridicolul declarației domnului Bode conform căreia îi bagă pe cei recrutați din 

sursă externă prin birouri, nu-mi dau seama ce reprezentare are despre ce se întâmplă în 

instituții sau câte posturi crede că sunt acolo dar nu are nici în clin nici în mânecă. 

https://ziare.com/stiri/jandarmi/
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Nu poți să angajezi un om la IT prin încadrare directă apoi să-l trimiți în stradă. 

 

Nu are pregătire tactică. Este clar că am avea parte de necunoaștere a legii, despre 

situații în care nu ar ști ce trebuie să facă în intervenții. Din punct de vedere psihologic 

nu îi pregătește nimeni, cum să facă față stresului, să știe să se stăpânească”, a mai 

precizat șeful sindicatului Europol. 

 

”Cei care pică la școlile de poliție cu note de 2 și 3 pot deveni polițiști din sursă externă” 

Sindicalistul a mai spus că există riscul ca cei care pică la școlile de poliție, de exemplu, 

să intre în poliție prin încadrare din sursă externă. Iar acest lucru va însemna un nou val 

de polițiști nepregătiți profesional. 

 

”Pe de altă parte se pregătește și admiterea care va avea loc în luna octombrie la școlile 

de agenți de poliție și vorbim de 1.172 de locuri. Gândiți-vă ce se poate întâmpla în 

această situație. Vor participa, probabil, 10.000-12.000 de candidați din care vor fi 

selectați cei 1.172 care intră cu note mari iar restul vor avea șansa și oportunitatea să se 

încadreze direct. 

 

Asta înseamnă că cel care a învățat foarte bine și a luat examenul va sta în școala de 

poliție cu soldă lunară de 90 de lei, iar cei care au picat cu note de 2 și 3, va exista 

”riscul” să nimerească la X-0, la testul grilă, să fie și bun sportiv și, probabil prin 

noiembrie-decembrie să-l vedeți cu uniformă, în serviciu cu 3.500 de lei salariu net. 

Cel încadrat direct poate merge la un curs de inițiere de trei luni, dacă dorește”, a mai 

precizat Andreica. 

 

Iar în acest caz, în cazul în care astfel de polițiști vor ajunge în stradă, am putea asista la 

situații în care nu știu să imobilizeze un infractor, în care sunt chiar ei agresați sau devin 

agresori. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Raluca Turcan, după discuția cu sindicatele și patronatele privind 

despre creșterea salariului minim. „Majorarea trebuie făcută în mod 

predictibil” 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan a avut o discuţie cu sindicatele şi patronatele pe tema 

salariului minim  

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a declarat marţi, 31 august, după o întâlnire cu 

sindicatele şi patronatele pe tema salariului minim, că suma trebuie să crească. 

 

Turcan a mai spus că orice majorare care se va face trebuie să fie susţinută de economie. 

 

Săptămâna viitoare se va reuni Consiliul Naţional Tripartit pentru a discuta propuneri 

concrete. 

 

”Salariul minim trebuie să crească, iar astăzi am avut o primă discuţie cu sindicatele şi cu 

patronatele, pentru a asculta punctele lor de vedere. Majorarea salariului minim trebuie 

făcută în mod predictibil, bazată pe date economice, pentru a putea fi susţinută de 

economie”, a scris, marţi, pe Facebook, Raluca Turcan. 

 

Aceasta a precizat că ”preocuparea este ca în România nivelul de salarizare să fie decent, 

costul forţei de muncă să înceapă să se apropie de media Uniunii Europene”. 

”În acelaşi timp, trebuie să fim atenţi ca orice majorare pe care o facem să fie susţinută 

de economie pentru a evita blocajele ulterioare. Am agreat cu partenerii sociali ca 

săptămâna viitoare să ne întâlnim în Consiliul Naţional Tripartit, astfel încât 

confederaţiile sindicale şi cele patronale să îşi prezinte şi faţă în faţă propunerile pe care 

le au cu privire la majorarea salariului minim”, mai anunţă ministrul Muncii. 

 

Potrivit acesteia, după ce vor avea loc aceste discuţii, vor fi analizate toate variantele 

propuse, iar Guvernul va contura o soluţie pe care o va supune dezbaterii publice. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/raluca-turcan/stiri-raluca-turcan/raluca-turcan-declaratii-monstru-1697005
https://ziare.com/facebook/
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 Raluca Turcan: 40 la sută dintre locurile de muncă nou create anul 

acesta în România sunt plătite cu salariu minim 

Ministrul muncii, Raluca Turcan, îi sfătuiește pe oameni să ceară angajatorilor să le 

treacă tot salariul pe cartea de muncă  

DIN ARTICOL 

Munca subdeclarată nu este definită în legislație„Inspectorii muncii sunt luați de 

fraieri”De ce este un context favorabil creșterii salariului minim120.000 de locuri de 

muncă nou create în România de la începutul acestui an 

Ministrul muncii, Raluca Turcan, îi îndeamnă pe oameni „să militeze” pentru ca toate 

drepturile lor salariale să fie trecute de angajator pe cartea de muncă și să refuze munca 

„la negru” sau munca „la gri”, în condițiile în care oamenii de afaceri au nevoie „ca de 

aer” de forță de muncă. 

Ministrul muncii spune că, în momentul de faţă, există „informaţii consistente” că foarte 

mulţi oameni sunt angajaţi în acte cu salariul minim, dar de fapt, ei nu sunt plătiţi cu 

salariul minim. Este vorba despre așa-numita muncă la „gri”.  

„Oamenii să-și ceară drepturile!”, este sfatul Ralucăi Turcan, care a explicat pe ce ar 

putea miza viitorii angajați. „Vreau să fie un lucru foarte limpede. În momentul de față, 

avem așa: aproximativ 480.000 de oferte de muncă înregistrate, avem aproximativ 

200.000 de cereri de locuri de muncă, ceea ce înseamnă că undeva există aproximativ 

280.000 de locuri de muncă neocupate. Deci, oamenii de afaceri au nevoie de forță de 

muncă exact ca de aer și atunci, dacă angajatul este bine pregătit, să se ducă la 

angajator și să-și ceară drepturile pe contractul de muncă! Este un drept pentru care 

trebuie să învețe să militeze, pentru că și angajatorii au nevoie de forță de muncă”, a 

declarat Raluca Turcan, marți seara, la Digi24. 

Ea a arătat că 40 la sută dintre locurile de muncă nou create de la începutul acestui an în 

România sunt plătite cu salariul minim și a spus că este unul din motivele pentru care 

ţine „foarte tare” la majorarea salariului minim. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/raluca-turcan-40-la-suta-dintre-locurile-de-munca-nou-create-anul-acesta-in-romania-sunt-platite-cu-salariu-minim-1652353#highlight-1652353-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/raluca-turcan-40-la-suta-dintre-locurile-de-munca-nou-create-anul-acesta-in-romania-sunt-platite-cu-salariu-minim-1652353#highlight-1652353-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/raluca-turcan-40-la-suta-dintre-locurile-de-munca-nou-create-anul-acesta-in-romania-sunt-platite-cu-salariu-minim-1652353#highlight-1652353-3
https://www.digi24.ro/stiri/economie/raluca-turcan-40-la-suta-dintre-locurile-de-munca-nou-create-anul-acesta-in-romania-sunt-platite-cu-salariu-minim-1652353#highlight-1652353-3
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/ce-inseamna-fenomenul-muncii-la-gri-unde-olandezii-sunt-campioni-autoritatile-romane-pregatesc-masuri-impotriva-muncii-nedeclarate-1648033
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Munca subdeclarată nu este definită în legislație 

„Cine pierde din acest proces? Pierde în primul şi în primul rând angajatul, pentru că, în 

momentul în care angajatul, de conivenţă cu angajatorul, acceptă să fie plătit scriptic cu 

mai puţin, adică să aibă venituri nedeclarate sau subdeclarate, practic el este păgubit în 

primul rând la pensie, în timp”, a explicat Raluca Turcan. 

Pe de altă parte, ministrul municii recunoaște că „în România lui 2021, în momentul de 

faţă, munca subdeclarată nici măcar nu este definită”. Ca urmare, ministerul pe care îl 

conduce lucrează la modificarea cadrului legiaslativ. 

Așa se face că aproximativ 1,6 milioane de angajaţi din România figurează ca muncind 

pe salariu minim pe economie. „Avem trei tipuri de salariu minim: salariu minim 

standard, salariu minim pentru studii superioare şi salariu minim din construcţii”, a 

detaliat Turcan. 

Ea spune că o majorare a salariului minim este necesară, întrucât nivelul actual este 

insuficient, dar pe de altă parte, există în prezent și „un context oarecum 

favorabil” pentru majorarea salariului minim. 

„Inspectorii muncii sunt luați de fraieri” 

În ceea ce privește munca la negru, Raluca Turcan a precizat că anul acesta au fost 

depistate 5.000 de cazuri și au fost aplicate amenzi în valoare de 60 de milioane de lei. 

Problema este că aceste amenzi nu au ajuns în bugetul statului, pentru că nu au fost 

colectate de ANAF, iar  aceasta riscă să devină o practică curentă. 

„Din nefericire, colectarea amenzilor este mai mult decât dezastruoasă, lucru care m-a 

făcut să propun ANAF-ului un protocol de colaborare, astfel încât să creştem colectarea, 

pentru că, dacă inspectorii muncii se duc pe teren, aplică amenzi, dar după aceea 

amenzile nu se colectează, sunt oarecum luaţi de fraieri şi practica rămâne în vigoare”, a 

punctat ministrul muncii. 

Raluca Turcan a criticat și Agenţia Naţională de Ocupare a Forţei de Muncă, pentru că 

face „pseudo-cursuri de calificare şi de formare”, iar oamenii nu sunt pregătiţi pentru 

ceea ce aşteaptă piaţa muncii de la ei.  „Vorbim de o piaţă a muncii digitală, de meserii 

care nici măcar nu sunt incluse în codul ocupaţiilor din România, altele nu se mai caută 

şi atunci, schimbăm această perspectivă a formării forţei de muncă”, a explicat Raluca 

Turcan. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/raluca-turcan-spune-ca-se-va-schimba-formula-de-calcul-a-pensiilor-cream-un-sistem-de-bonificare-in-calculul-pensiilor-1652231
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De ce este un context favorabil creșterii salariului minim 

Ministrul muncii a dat asigurări că dorește să obțină creșterea salariului minim în 

România, ceea ce, spune ea, ar fi de natură să ajute economia în contextul actual. 

„Când salariul minim a fost majorat artificial şi nesustenabil din partea economiei am 

avut, pe de o parte, creşteri de preţuri ca urmare a includerii cheltuielilor cu salariile şi, 

de asemenea, muncă la negru. Toată lumea a avut de pătimit. De aceea, ca ministru al 

muncii, mă preocupă foarte tare ca o majorare a salariului minim, pe care o consider 

necesară, întrucât nivelul actual al salariului minim este insuficient, să fie făcută fezabil şi 

sustenabil din punct de vedere al economiei”, a spus Raluca Turcan. 

„Şi vreau sa fac aici un comentariu care s-ar putea să vă surprindă. Să ştiţi că suntem 

într-un context oarecum favorabil majorării salariului minim”, a adăugat ea. 

„Avem și o discuţie la nivel european, unde există îngrijorare cu privire la expunerea spre 

riscul de sărăcie, inclusiv sărăcie energetică, şi atunci statele membre îşi pun problema 

cum ar trebui să arate salariul minim.  În acelaşi timp, dacă - şi vă spun asta ca rezultat al 

discuţiilor pe care le am în teritoriu cu angajatori mici şi mari -, dacă obţinem o mai 

mare corectitudine în relaţiile de muncă,  atunci majorările de salariu minim ar putea să 

conducă şi la o creştere a puterii de cumpărare şi a nivelului de trai”, a explicat Raluca 

Turcan la Digi24. 

Ministrul muncii susține că o corectitudine în relațiile de muncă i-ar avantaja și pe 

angajatori, pentru că există și o concurență neloială între cei care plătesc exact cât au 

trecut în contracte și cei care apelează la tot felul de subterfugii, la munca la gri. Ea a 

anunțat demararea unei campanii de informare, dar și a unor controale în teren, 

angajatorii fiind notificați în prealabil. 

120.000 de locuri de muncă nou create în România de la începutul acestui an 

„De la începutul acestui an, au fost create 120.000 de locuri de muncă, o informaţie care 

a trecut oarecum mai puţin observată şi din cauza zumzetului politic, cu alegeri interne 

și așa mai departe. Din aceste 120.000 de locuri de muncă, aproximativ 40% sunt plătite 

cu salariul minim şi de aceea ţin foarte tare şi la majorarea salariului minim, şi la 

corectitudinea în relaţiile de muncă.  

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-e-un-moment-foarte-dificil-pana-la-5-milioane-de-oameni-ar-putea-avea-nevoie-de-ajutor-pentru-facturile-la-energie-1652275
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De asemenea, reprezintă în continuare o direcţie pe care trebuie să accelerăm: 

dinamizarea pieţei muncii este sursă şi de creştere a nivelului de trai, dar si de 

sustenabilitate a marilor sisteme publice, pentru că ne va creşte implicit contribuţia la 

bugetul de stat” , a explicat Turcan, la Digi24. 

Ea a subliniat că în acest an a crescut şi numărul lucrătorilor din spaţiul non-UE care pot 

lucra în România, o măsură venită în sprijinul angajatorilor, care se plâng de lipsa forței 

de muncă. „Am crescut contingentul de lucrători din spaţiul non-UE, astfel încât 

angajatorii care au nevoie de forţă de muncă să poată să acceseze lucrători non-UE, iar 

procedurile să fie simplificate. Colaborăm cu Serviciul de Imigrări. Această procedură pe 

care trebuie să o parcurgă angajatorii pentru a apela la forţa de muncă din spaţiul non-

UE va fi simplificata prin măsuri propuse de noi”, a promis ministrul muncii. Ea a precizat 

că cei mai mulţi angajați non-UE provin din ţările asiatice. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Raluca Turcan: E un moment foarte dificil. Până la 5 milioane de 

oameni ar putea avea nevoie de ajutor pentru facturile la energie 

Până la 5 milioane de oameni ar putea avea nevoie de sprijin financiar pentru facturile la 

energie, spune Raluca Turcan DIN ARTICOL 

Care va fi sprijinul din partea statuluiÎntrebările Ralucăi Turcan: Ne strica să avem 

exploatare la Marea Neagră? 

Cel puțin 500 de mii de familii au nevoie de sprijin financiar pentru a avea căldură în 

case la iarnă, spune ministrul muncii, iar numărul total al persoanelor afectate de 

scumpiri ar putea ajunge la 5 milioane. „Va fi un moment foarte dificil”, recunoaște 

Raluca Turcan, care a anunțat marți seara, la Digi24, că statul va acorda un ajutor 

anumitor categorii de persoane, dacă cetățeanul vulnerabil depune o cerere la Primărie. 

În plus, va mai exista o compensare a facturii, în funcție de tipul de energie consumată. 

„Vom depune un amendament (la Legea consmatorului vulnerabil, aflată în Parlament - 

n.r.) prin care legea, care trebuia să intre în  vigoare la începutul sezonului rece din anul 

2022, să fie devansată și să aplice de la 1 ianuarie 2022 și în același timp va avea două 

componente.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-e-un-moment-foarte-dificil-pana-la-5-milioane-de-oameni-ar-putea-avea-nevoie-de-ajutor-pentru-facturile-la-energie-1652275#highlight-1652275-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-e-un-moment-foarte-dificil-pana-la-5-milioane-de-oameni-ar-putea-avea-nevoie-de-ajutor-pentru-facturile-la-energie-1652275#highlight-1652275-1
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Una, de subvenție la factură, în funcție de consumul de energie pe care și-l asumă 

consumatorul, se va face diferit, în funcție de prețul de referință pentru diferitele tipuri 

de energie - energie electrică, termică, gaz sau combustibil solid. În același timp, va 

exista un supliment, care se va acorda pe toată perioada în care consumatorul accesează 

surse de energie”, a declarat la Digi24 ministrul muncii, Raluca Turcan. 

Consumatorul vulnerabil trebuie să se adreseze Primăriei pentru a obține aceste 

facilități. 

Care va fi sprijinul din partea statului 

Pentru un pensionar cu o pensie minimă în momentul de față, dacă pentru sezonul rece, 

sprijinul la factura de energie era de aproximativ 100 de lei, acum, pe noua lege a 

consumatorului vulnerabil, sprijinul va fi de aproximativ 600 de lei în perioada sezonului 

rece plus extrasezon, prin cele două tipuri de sprijin: subvenție și supliment, a precizat 

Raluca Turcan. 

Dacă legea nu trece la timp în Parlament, Guvernul va da o ordonanță de urgență pentru 

partea de compensare, a mai spus Raluca Turcan, atrăgând atenția că sunt două tipuri 

de acțiune: „Avem legea consumatorului vulnerabil care va acționa pe termen lung, 

indiferent de ce se va întâmpla de acum încolo și avem sprijin pentru acest sezon rece în 

care să spunem că nu toată lumea și-a făcut treaba în materie de sprijinire a interesului 

consumatorului și unde Ministerul Energiei va propune un set de măsuri de compensare 

pentru acest sezon rece”, a punctat ministrul muncii. 

„Atenție, subvenția se decontează în prețul facturii (factura vine deja redusă - n.r.) și se 

aplică invers proporțional, în funcție de nivelul veniturilor. Inclusiv nivelul 

veniturilor pentru care oamenii au acces la acest sprijin a crescut de la 800 de lei la 810 

lei pe membru de familie și de la 1.042 la 1.450 pentru o persoană singură, deci crește și 

sprijinul financiar, și plaja de oameni care pot accesa acest sprijin din partea statului”, a 

menționat Raluca Turcan. 

Întrebată care sunt estimările Guvernului și câți oameni vor simți impactul 

acestor scumpiri la electricitate și gaz, Raluca Turcan a spus că vor fi între aproximativ 

500.000 de gospodării, calculate cu 2,5 oameni pe gospodărie, adică între un milion, şi 5 

milioane de oameni care vor beneficia de diferite tipuri de sprijin din partea statului, 

dacă această lege (a consumatorului vulnerabil - n.r.) va intra în vigoare. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-se-estimeaza-o-crestere-a-preturilor-insa-nu-disproportionata-n-am-o-lampa-a-lui-aladin-ca-sa-va-spun-cu-cat-1652209
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„Dacă nu intră în vigoare, oricum vor fi ajutaţi. Dar, pe cifre, din nefericire, aşa reiese din 

nivelul veniturilor, că avem aproximativ 500.000 de gospodării cu oameni cu un nivel al 

veniturilor pe membru de familie până în 810 lei şi, de asemenea, un cuantum cumulat 

de aproximativ 5 milioane de oameni cu venituri sub nivelul câştigului salarial mediu 

brut. Aici vorbim de oameni cu contracte de muncă, de persoane aflate în asistenţă 

socială şi de pensionari”, a precizat Raluca Turcan. 

Întrebările Ralucăi Turcan: Ne strica să avem exploatare la Marea Neagră? 

„Este un moment dificil, foarte dificil, în care plătim o factură cumulată, dacă îmi 

permiteți această figură de stil. Nu plătim doar creșterea prețurilor, ci plătim indiferențe 

acumulate în timp”, a spus ministrul muncii. „Vă mai dau un exemplu, pentru că am o 

experiență politică vastă: am militat pentru exploatarea zăcămintelor de gaze din 

perimetrul Mării Negre, astfel încât România să aibă asigurată și capacitatea de 

distribuție de energie din perimetrul românesc. Această lege este blocată din anul 2018 

și în continuare zace în Parlament. Vă întreb: De ce? Ne strica să avem exploatare la 

Marea Neagră? Mai pun o întrebare: De ce în timp nu s-au concentrat autoritățile 

statului pe investițiile în sectorul energetic? Sunt vitale! Nu știu dacă a avut interes 

cineva, ar fi o speculație prea mare, dar cred că a fost foarte multă incompetență la 

nivelul clasei politice”, a conchis Raluca Turcan. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Raluca Turcan spune că se va schimba formula de calcul a pensiilor: 

„Creăm un sistem de bonificare în calculul pensiilor” 

Raluca Turcan, ministra Muncii, a anunțat la Digi24, că urmează să se schimbe formula 

de calcul a pensiilor și că ea va fi anunțată la începutul anului 2023. Prin această nouă 

formulă, susține ea, „pensiile mai mici vor crește mai mult decât pensiile care ies în 

momentul de față mai mari pentru cei care se pensionează” și că aceasta este o 

„schimbare fundamentală de calcul a pensiilor în România”. Turcan mai spune și că vor fi 

oferite bonificații pentru cei care optează să rămână în activitatea profesională după 

pensionare, „astfel încât oamenii să fie stimulați să rămână mai mult la muncă”. 
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„Se schimbă formula de calcul a pensiilor. O să anunțăm la începutul anului 2023. Vom 

ajunge la o formulă de calcul a pensiilor prin care pensiile mai mici să crească mai mult 

decât pensiile care ies în momentul de față mai mari pentru cei care se pensionează. 

Este o schimbare fundamentală de calcul a pensiilor în România. 

De asemenea, intenționăm ca pentru cei care optează să rămână în activitatea 

profesională să creăm un sistem de bonificare în calculul pensiilor astfel încât oamenii să 

fie stimulați să rămână mai mult la muncă. 

În momentul în care la calculul pensiei se adaugă un procent în funcție de cât au 

contribuit oamenii are legătură cu perioada de contributivitate și cu nivelul veniturilor. E 

un stimulent pentru cei care rămân în activitatea profesională. 

Pe reforma pensiilor avem un calendar de lucru în care vom pune la punct întregul cadru 

normativ care nu ține doar de formula de calcul a pensiilor ci și de instrumente de 

creștere a contributivității la sistemul de pensii astfel încât acesta să fie sustenabil. 

Intenționăm ca politică activă să încurajăm oamenii să muncească oamenii și să fie 

stimulați penru a munci”, a spus Raluca Turcan la Jurnalul de Seară de la Digi24. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Raluca Turcan: Se estimează o creștere a prețurilor, însă nu 

disproporționată. N-am o lampă a lui Aladin ca să vă spun cu cât 

Raluca Turcan a vorbit la Digi24 despre scumpirile care vor veni în urma majorării 

prețurilor la energie electrică și gaze naturale. 

Raluca Turcan a vorbit marți seara la Digi24 despre scumpirile care vor veni în urma 

majorării prețurilor la energie electrică și gaze naturale. Ministrul Muncii spune că se 

estimează o creștere a prețurilor, însă „nu disproporționată”. „N-am o lampă a lui Aladin 

în care să privesc și să vă spun cum vor crește prețurile”, a adăugat Raluca Turcan. 

Cosmin Prelipceanu, jurnalist Digi24: Ce se va întâmpla cu prețurile, apropo de puterea 

de cumpărare, și ce li se va întâmpla oamenilor la iarnă, la primăvară, ce estimări aveți la 

Ministerul Muncii? 
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Raluca Turcan, ministrul Muncii: Evoluția prețurilor. Vreau să vă spun că se estimează o 

creștere a prețurilor, însă nu disproporționată. Nu cred că este oportun acum să încep să 

dau cifre, pentru că mă uit și eu la diverse analize economice, n-am o lampă a lui Aladin 

în care să privesc și să vă spun cum vor crește prețurile. 

Pentru că, de unde mai vin aceste creșteri de prețuri... De la angajatorii care, de exemplu, 

nu-și pot susține forța de muncă și atunci transferă costurile cu forța de muncă în 

prețuri. E un lucru care s-a mai întâmplat. Dacă vă amintiți, exista obișnuința ca salariul 

minim să fie stabilit din pix, așa cum decideau guvernanții. Dacă venea un an electoral 

creșterea salariului minim era mai mare, dacă nu era an electoral, nu erau atât de 

îngăduitori. 

Când salariul minim a fost majorat artificial și nesustenabil din partea economiei am avut 

pe de o parte creșteri de prețuri ca urmare a includerii cheltuielilor cu salariile și, de 

asemenea, muncă la negru. Toată lumea a avut de pătimit. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Energiei: Vom compensa facturile la electricitate ale 

românilor cu venit sau consum mediu 

Guvernul va compensa facturile la electricitate pentru românii cu venituri medii sau 

consum mediu.  

DIN ARTICOL 

4,5 milioane de gospodării consumă până în 1.000 de kWh pe anCe trebuie să facă un 

român care primește o factură mai mare  

Guvernul va compensa facturile la electricitate pentru românii cu venituri medii sau 

consum mediu, începând cu 1 noiembrie, a afirmat, marţi, Ministrul Energiei, Virgil 

Popescu, după întâlnirea pe care a avut-o la Palatul Victoria cu premierul Florin Cîțu și 

reprezentanți ai ANRE, Transelectrica și Consiliul Concurenței. 

Ministrul Energiei s-a întâlnit la Palatul Victoria cu premierul Florin Cîţu şi reprezentanţii 

ANRE, ai Consiliului Concurenţei, ai Transelectrica şi ai bursei de energie OPCOM, pentru 

o discuție pe tema preţurilor la energie electrică şi gaze naturale. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-vom-compensa-facturile-la-electricitate-ale-romanilor-cu-venituri-sau-consum-mediu-1651853#highlight-1651853-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-vom-compensa-facturile-la-electricitate-ale-romanilor-cu-venituri-sau-consum-mediu-1651853#highlight-1651853-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/consumatori/romanii-care-nu-pot-fi-ajutati-de-autoritati-in-cazul-facturilor-uriase-la-energie-virgil-popescu-doar-sa-schimbe-furnizorul-1650955
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"Pe lângă compensarea consumatorilor vulnerabili, vrem să compensăm consumatorii 

până la venitul mediu sau consumului mediu şi vrem să compensăm în totalitate această 

iarnă, care începe la 1 noiembrie şi se termină la 31 martie", a precizat el, potrivit 

Agerpres. 

4,5 milioane de gospodării consumă până în 1.000 de kWh pe an 

El a arătat că sunt în România 4,5 milioane de gospodării care consumă până în 1.000 de 

kWh pe an, ceea ce înseamnă peste 10 milioane de români. 

Ministrul a susţinut că această compensare se va face indiferent dacă Legea 

consumatorului vulnerabil va fi votată în timp util. 

"Acum calculăm impactul bugetar, dar sursa de finanţare este clar impozitul pe venitul 

suplimentar din dereglementarea preţului gazelor, iar din estimările noastre sumele sunt 

de două ori mai mari decât anul trecut, întrucât şi preţul este mai mare, impozitul pe 

dividende al companiilor unde statul este acţionar şi nu uitaţi că de la Hidroelectrica 

statul are acel dividend suplimentar de 800 de milioane de lei încă nevirat şi care este 

ţinut ca sursă de finanţare pentru compensarea la electricitate", a arătat oficialul 

ministerial. 

Întrebat cum se va realiza efectiv această compensare, Popescu a răspuns: "Dacă vorbim 

de compensare la nivelul venitului mediu vorbim de un procent pentru toţi cei care au 

un venit mediu în România, iar dacă vorbim de compensare în funcţie de consumul 

mediu, vorbim de un număr de kWh din factură. Lăsaţi-ne să finalizăm toate datele". 

Ce trebuie să facă un român care primește o factură mai mare  

De asemenea, când a fost întrebat ce trebuie să facă un cetăţean care primeşte o factură 

mult mai mare decât plătea până acum, el spus: "Eu nu aş plăti-o, aş sesiza furnizorul, nu 

cred că riscă să rămână fără curent dacă este o factură greşită. Dacă nu rezolvă cu 

furnizorul, să facă plângere la ANRE şi ANPC". 

Pentru energie termică vor fi date în continuare subvenţii de la bugetul de stat, a 

adăugat ministrul. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Curg amenzile de la ANRE pe piața energiei electrice. Care este 

furnizorul de electricitate care a primit cele mai multe reclamații 

Autoritatea a gestionat un număr de 11.256 de reclamaţii, dintre care 8.053 în sectorul 

energiei electrice FOTO Pixabay 

Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie a anunțat marți, 31 august, câte 

amenzi au fost aplicate furnizorilor de electricitate. 

 

Hidroelectrica a primit cele mai mari amenzi de la ANRE în perioada 1 iulie 2020 - 30 

iunie 2021, în timp ce Enel este compania pe numele căreia s-au depus cele mai multe 

reclamaţii. 

 

Astfel, în perioada menţionată, autoritatea a gestionat un număr de 11.256 de reclamaţii, 

dintre care 8.053 în sectorul energiei electrice şi 3.203 în sectorul gazelor naturale, în 

contextul liberalizării pieţelor. 

 

În privinţa energiei electrice, pe numele Hidroelectrica s-au primit 806 reclamaţii, în 

urma căreia compania a primit 109 sancţiuni în valoare totală de 1,59 milioane de lei. 

 

Enel Energie Muntenia a avut 2.481 de plângeri pe numele său şi a primit 132 de amenzi 

în valoare de 1,325 milioane de lei. Enel Energie a generat 1.210 reclamaţii şi a primit 

105 sancţiuni de 1,22 milioane de lei. 

În topul furnizorilor de electricitate cu probleme urmează Electrica Furnizare - 994 

reclamaţii, 48 de sancţiuni de 720.000 lei, E.ON Energie - 460 reclamaţii, 28 de sancţiuni 

de 620.000 lei şi CEZ Vânzare, cu 239 plângeri şi 19 amenzi de 270.000 lei. 

Principalele aspecte reclamate au fost modul de facturare a energiei, contractarea, 

procedura de schimbare a furnizorului, aspecte legate de conectare şi deconectare, 

precum şi relaţia cu clienţii. 

 

În ceea ce priveşte piaţa gazelor, E.ON Energie este compania cea mai 

amendată. ANRE a primit pe numele ei 231 de reclamaţii şi a dat 42 de amenzi în 

valoare de 560.000 de lei. 

 

https://ziare.com/hidroelectrica/
https://ziare.com/anre/
https://ziare.com/economie/anre/anre-anpc-controale-furnizori-gaze-naturale-1697337
https://ziare.com/economie/anre/
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Enel Energie Muntenia este a doua, cu 155 de reclamaţii şi 19 amenzi de 225.000 de lei. 

Urmează Engie România, cu 228 plângeri şi 11 amenzi de 130.000 de lei. 

 

Clasamentul continuă cu Nord Gaz - 46 de reclamaţii, două amenzi de 110.000 lei, Nova 

Power & Gas - 21 reclamaţii, 7 amenzi de 40.000 lei, Enel Energie - 123 reclamaţii, şase 

amenzi de 20.000 lei, Premier Energy - 170 plângeri, 13 amenzi de 20.000 lei, Energia 

Gas & Power - 51 de reclamaţii, trei amenzi de 10.000 de lei şi Electrica Furnizare - 50 de 

reclamaţii, două amenzi de 10.000 lei. 

 

Consumatorii au reclamat pe piaţa gazelor nereguli cu privire la facturare, schimbarea 

furnizorului, preţul gazelor, dar şi calitatea acestora. 

 

ANRE precizează că nu încasează venituri din amenzi, aceste sume constituind venituri la 

bugetul de stat. 

 

Piaţa de electricitate din România a fost complet liberalizată la 1 ianuarie 2021, iar cea 

de gaze la 1 iulie 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Mediului, discuție cu Declic pe tema suprafețelor protejate. 

”Existenţa celor 13 parcuri naţionale ale României este pusă în pericol 

de tăierile masive de arbori” 

Ministrul Mediului, Tánczos Barna, şi secretarul de stat Ionut Sorin Banciu au recepționat 

marţi, 31 augustm o petiţie iniţiată de Comunitatea Declic în privința extinderii 

suprafeţelor de protecţie strictă din Parcurile Naţionale ale României. 

 

La finalul întâlnirii, ministrul a transmis că ţintele de extindere a Parcurilor Naturale au 

fost deja asumate, prin Programul de Guvernare, mărirea suprafeţelor fiind o prioritate. 

 

“Ne-am asumat ţintele de extindere a Parcurilor Naţionale din ţara noastră înaintea 

lansării petiţiei Declic, prin Programul de Guvernare.  
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Pentru noi, este o prioritate să protejăm capitalul natural din cele 13 Parcuri Naţionale şi 

să extindem suprafeţele de protecţie din acestea până la 75%. Acest obiectiv va fi în 

acord şi cu recomandările ştiinţifice internaţionale (IUCN) şi ne va apropia şi mai mult de 

ţintele de protecţie stabilite de UE prin Strategia pentru Biodiversitate”, a transmis, marţi, 

ministrul Tánczos Barna, la finalul întâlnirii cu reprezentanţii Declic. 

 

Ministrul a precizat că a transmis deja coaliţiei o propunere. 

 

”Am prezentat deja coaliţiei o analiză de impact economic şi social al acestor extinderi. 

Totul trebuie să fie foarte bine implementat: creşterea suprafeţelor de protecţie trebuie 

să ţină cont de dreptul la proprietate şi de compensaţiile pentru cei care deţin aceste 

terenuri. De aceea, primele Parcuri Naţionale în care suprafeţele de protecţie strictă vor 

fi extinse la 75%, vor fi parcurile cu suprafeţe în proprietatea statului. Până la finalul 

acestui an, vom face primele propuneri din planul de tranziţie către o protecţie strictă de 

75% în Parcurile Naţionale din România”, a mai declarat ministrul. 

 

Comunitatea Declic a organizat, marţi, o acţiune la Ministerul Mediului pentru a cere 

interzicerea exploatărilor forestiere în parcurile naţionale. 

 

Comunitatea a iniţiat şi petiţia ”Interziceţi tăierea pădurilor din parcurile naţionale”, 

semnată până în prezent de peste 28.000 de persoane. 

 

”Existenţa celor 13 parcuri naţionale ale României este pusă în pericol de tăierile masive 

de arbori. Parcurile au ajuns să fie zone de protecţie doar pe hârtie. Normele 

internaţionale spun că cel puţin 75 % din suprafaţa unui parc ar trebui să fie zonă strictă 

de protecţie. Adică să existe toleranţă zero pentru exploatări forestiere pe cel puţin trei 

sferturi din suprafaţa parcului. La noi este exact pe dos, suprafaţa zonelor protejate 

coboară şi până la 30%. În restul suprafeţelor se autorizează tăieri de arbori la fel ca într-

o pădure încadrată de lege într-o categorie destinată exploatărilor forestiere. 

Distrugerile sunt într-atât de grave, încât pun în pericol clasarea şi statutul lor de parcuri 

naţionale”, susţin iniţiatorii demersului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/10-august/protest-piata-victoriei-10-august-1694531
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 Senatul şi Camera Deputaţilor încep a doua sesiune ordinară 

Senatul şi Camera Deputaţilor încep, miercuri, a doua sesiune parlamentară ordinară a 

anului. 

 

Preşedinţii celor două Camere, Anca Dragu şi Ludovic Orban, au decis convocarea 

Senatului şi a Camerei Deputaţilor de la ora 16,00. 

 

Ca la fiecare început de sesiune, senatorii şi deputaţii îşi vor alege, prin vot, conducerile 

celor două Camere: vicepreşedinţii, secretarii şi chestorii Birourilor permanente, 

preşedinţii fiind aleşi la începutul legislaturii pe durata mandatului Parlamentului. 

 

Alegerea conducerilor celor două Camere se face la propunerea grupurilor 

parlamentare, în conformitate cu ponderea acestora, potrivit configuraţiei politice a 

Camerei Deputaţilor, respectiv, a Senatului şi negocierii liderilor grupurilor. Listele 

candidaţilor propuşi pentru Birourile permanente se supun în întregime votului Camerei 

Deputaţilor, respectiv al Senatului şi se aprobă cu votul deschis al majorităţii deputaţilor 

sau senatorilor prezenţi. 

 

Printre priorităţile sesiunii parlamentare se numără proiectul de lege privind 

consumatorul vulnerabil, aflat la Camera Deputaţilor, care este for decizional, şi proiectul 

de lege privind desfiinţarea Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, aflat la 

Senat. 

 

"Priorităţile sunt în linie cu programul de guvernare, în colaborare cu Guvernul şi avem o 

serie de iniţiative legislative care trebuie finalizate în perioada imediat următoare", a 

declarat, săptămâna trecută, preşedintele Senatului, Anca Dragu. 

 

De asemenea, preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a anunţat că 

"prioritatea zero" a sesiunii parlamentare este adoptarea legii privind consumatorul 

vulnerabil, care prevede posibilitatea de a sprijini familiile cu venituri mai mici în plata 

unei părţi din factura la energia electrică şi din factura la gaze. 
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În privinţa proiectului privind desfiinţarea SIIJ, liderii coaliţiei de guvernare PNL, USR 

PLUS şi UDMR urmează să decidă forma în care va fi adoptat, deoarece, cu toate că toţi 

au anunţat că sunt de acord că această secţie trebuie desfiinţată, nu s-a găsit încă 

soluţia consensuală. 

 

Pe de altă parte, PSD cere ca prioritate zero la Senat - camera decizională - să fie 

proiectul de lege "Fără penali în funcţii publice", proiect iniţiat de USR PLUS în 

legislatura anterioară, şi a anunţat că susţine dezbaterea şi adoptarea de urgenţă a legii 

consumatorului vulnerabil la Camera Deputaţilor. 

 

De asemenea, PSD a anunţat că va depune o moţiune de cenzură în momentul în care 

va avea cele 234 de voturi necesare să treacă, în acest moment, partea de opoziţie din 

Parlament având 204 voturi. Şi AUR a anunţat iniţierea de negocieri cu parlamentari din 

tot spectrul politic pentru depunerea unei moţiuni de cenzură la începutul noii sesiuni 

parlamentare. 

 

Totodată, miercuri, de la ora 17,30 este programată o şedinţă comună a Parlamentului la 

care este invitat preşedintele Parlamentului din Republica Moldova, Igor Grosu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conflict în coaliție pe tema pensiilor speciale. Liderii UDMR propun 

ca primarii și șefii de consilii județene să fie exceptați de la eliminarea 

acestor beneficii. PNL susține poziţia UDMR 

PNL și UDMR s-au răzgândit în privința eliminării pensiilor speciale, deși anul trecut 

susțineau acest obiectiv. Mai mult, pentru foștii și actualii primari se propune o formă de 

recompensare la bătrânețe pentru anii petrecuți în serviciul public. USR-PLUS invocă însă 

obiectivele programului de guvernare și amenință cu încă un blocaj. 

Aproape nu trece săptămână fără ca în ședința coaliției de guvernare să nu apară noi 

blocaje pe obiectivele asumate. Acum a venit rândul eliminării pensiilor speciale care nu 

sunt bazate pe principiul contributivității. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/09/01/parlamentul-in-sedinta-solemna-presedintele-legislativului-republicii-moldova-va-adresa-un-mesaj--771780
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/09/01/parlamentul-in-sedinta-solemna-presedintele-legislativului-republicii-moldova-va-adresa-un-mesaj--771780
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Liderii UDMR propun ca primarii și șefii de consilii județene să fie exceptați de la 

eliminarea acestor beneficii, în prezent prorogate până la începutul anului 2022. 

KELEMEN HUNOR, vicepremier, preşedintele UDMR: "Trebuie să discutăm dacă primarii, 

fiind în serviciul public, având restricţii, incompatibilităţi, când ies la pensie, primesc sau 

nu primesc, în funcţie de perioada petrecută în serviciul public, ceva în plus. Asta trebuie 

să fie discuţia, nu să eliminăm, să eliminăm, să eliminăm". 

PNL susține poziţia UDMR. 

LUDOVIC ORBAN, preşedintele PNL: "Primarii primesc indemnizaţia, doar atât. Ei nu 

beneficiază de spor de vechime sau de alte instrumente prin care să se cuantifice efortul 

pe care îl depun pentru comunităţile locale. (…) Funcţia de primar incumbă o 

responsabilitate uriaşă, atât patrimonială, civilă". 

Liderii USR-PLUS le amintesc partenerilor conținutul programului de guvernare. 

IONUŢ MOŞTEANU, liderul deputaţilor USR-PLUS: "Noi am scris şi am agreat împreună, 

în decembrie anul trecut, un singur lucru: desfiinţăm pensiile speciale, fără steluţe, fără 

asteriscuri, fără note de subsol, fără  nuanțe. (…) Primarii ştiau în ce se bagă. Să stai ani de 

zile în funcţia de primar şi să zici după aia, aoleu, ce rău a fost, vreau pensie specială, mi 

se pare o ipocrizie". 

Până acum, punerea în aplicare a așa-numitei indemnizații pentru limita de vârstă pentru 

primari a fost amânată de două ori, până la finele anului viitor. 

Între timp, Curtea Constituţională a decis că numai pensiile magistraţilor sunt protejate 

de Constituţie, în timp ce celelalte forme de pensii speciale pot fi suprimate. 

Cu toate acestea, un proiect USR-PLUS de eliminare a pensiilor speciale a fost îngropat 

în comisiile parlamentare, cu aportul voturilor PNL și UDMR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Strategia Naţională împotriva Criminalităţii Organizate 2021-2024, în 

şedinţa de guvern 

Proiectul de hotărâre privind aprobarea Strategiei Naţionale împotriva Criminalităţii 

Organizate 2021-2024 figurează pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri a Guvernului. 

 

Proiectul prevede că strategia se implementează prin intermediul planului de acţiune, 

care stabileşte activităţi şi proiecte specifice, cu precizarea bugetelor şi a surselor de 

finanţare, precum şi a termenelor şi responsabilităţilor instituţionale. 

 

Se înfiinţează Comitetul de Monitorizare a strategiei, format din câte un reprezentant, 

având funcţie de conducere, cel puţin la nivel de director, din cadrul Ministerului 

Justiţiei, Ministerului Afacerilor Interne, Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 

Justiţie, Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism. 

 

Preşedintele comitetului este reprezentantul Ministerului Justiţiei. Între atribuţiile acestui 

comitet se numără formularea de recomandări şi propune măsuri către instituţiile şi 

autorităţile cu atribuţii în domeniul luptei împotriva criminalităţii organizate, în vederea 

asigurării coerenţei şi eficientizării procesului de implementare a prevederilor strategiei 

şi informarea anuală a prim-ministrului şi Consiliului Suprem de Apărare al Ţării privind 

stadiul de realizare a obiectivelor stabilite în strategie, prin raportul anual de 

monitorizare. 

 

* Pe ordinea de zi a şedinţei de guvern se află şi proiectul de hotărâre privind numirea a 

doi controlori financiari şefi adjuncţi la Corpul controlorilor delegaţi din cadrul 

Ministerului Finanţelor. Potrivit proiectului, Doina Stan şi Teodor Diaconescu se numesc 

în funcţiile de controlori financiari şefi adjuncţi ai Corpului controlorilor delegaţi, pentru 

un mandat de 6 ani. 

 

* Între proiectele de hotărâri care se mai află pe ordinea de zi a şedinţei se mai află cele 

privind aprobarea plăţii contribuţiei voluntare a României pentru anii 2021 şi 2022, în 

limita echivalentului în lei al sumei de 46.000 de euro, la OCDE, din bugetul anual 

aprobat Secretariatului General al Guvernului, în vederea participării la Programul 

Internaţional pentru Acţiune privind Schimbările Climatice/International Programme for  
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Action on Climate (IPAC); atribuţiile, organizarea şi funcţionarea Departamentului pentru 

Românii de Pretutindeni; aprobarea scoaterii definitive din fondul forestier naţional, fără 

compensare, de către Societatea Complexul Energetic Oltenia SA a terenului în suprafaţă 

de 27,2219 ha, în vederea realizării obiectivului de utilitate publică şi de interes naţional 

"Deschiderea şi punerea în exploatere a Carierei Roşia de Jiu, judeţul Gorj, la o 

capacitate de 8,0 milioane tone/an"; aprobarea listei cuprinzând categoriile de informaţii 

clasificate secrete de stat, nivel secret, elaborate sau deţinute de Autoritatea Electorală 

Permanentă, precum şi termenele de clasificare aferente acestora; aprobarea bugetului 

de venituri şi cheltuieli pe anul 2021 al Societăţii Naţionale de Transport Feroviar de 

Călători "CFR - Călători" - SA. 

 

De asemenea, figurează proiecte de hotărâre pentru aprobarea normelor privind modul 

de constituire, organizare şi funcţionare a comisiilor paritare, componenţa, atribuţiile şi 

procedura de lucru ale acestora, precum şi a normelor privind încheierea şi 

monitorizarea aplicării acordurilor colective, privind procedura de desemnare, atribuţiile, 

modalitatea de organizare a activităţii şi procedura de evaluare a performanţelor 

profesionale individuale ale consilierului de etică, precum şi pentru aprobarea 

modalităţii de raportare a instituţiilor şi autorităţilor în scopul asigurării implementării, 

monitorizării şi controlului respectării principiilor şi normelor privind conduita 

funcţionarilor publici. 

 

Potrivit Executivului, agenda şedinţei poate fi completată cu proiecte de acte normative 

incluse pe lista suplimentară.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Condițiile în care începe școala sunt anunțate astăzi. De ce profesorii 

sunt reticenți față de vaccinare 

Anul școlar 2021-2022 începe la 13 septembrie cu prezență fizică  

DIN ARTICOL 

Profesor: „Prea se insistă, prea se dau vouchere”Câți copii și profesori s-au vaccinat în 

România. Ministru: „Trist și îngrijorător”Trei variante pentru vaccinarea în școli 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/conditiile-in-care-incepe-scoala-sunt-anuntate-astazi-de-ce-profesorii-sunt-reticenti-fata-de-vaccinare-1652195#highlight-1652195-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/conditiile-in-care-incepe-scoala-sunt-anuntate-astazi-de-ce-profesorii-sunt-reticenti-fata-de-vaccinare-1652195#highlight-1652195-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/conditiile-in-care-incepe-scoala-sunt-anuntate-astazi-de-ce-profesorii-sunt-reticenti-fata-de-vaccinare-1652195#highlight-1652195-3
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Autoritățile sunt așteptate să detalieze astăzi în ce condiții va începe noul an școlar la 13 

septembrie. Ministrul educaţiei, Sorin Cîmpeanu, şi ministrul sănătăţii, Ioana Mihăilă, vor 

avea miercuri dimineață, la ora 10:00, o conferință de presă în care vor detalia ce conține 

Ordinul de Ministru comun pentru deschiderea şi funcţionarea şcolilor. 

Cu mai puțin de două săptămâni înainte de începerea școlii, stabilită pentru data de 13 

septembrie, cu prezență fizică, valul patru al pandemiei este în plină ascensiune în 

România, iar profesorii nu se înghesuie să se vaccineze.  

La Iași, de exemplu, doar jumătate dintre profesori s-au vaccinat până în acest moment. 

La nivel național, proporția angajaților din învățământ vaccinați este de aproape 60%. 

Inspectoratul Școlar Iași speră ca procentul să crească de la jumătatea lunii septembrie, 

după ce se vor organiza caravane mobile în școli. 

Ministerul Educației a cerut ca până pe 8 septembrie să primească o situație detaliată a 

numărului de cadre didactice vaccinate împotriva Covid-19. 

Profesor: „Prea se insistă, prea se dau vouchere” 

La Iași, puțin peste 6.600 de angajați din școli sunt vaccinați. 

„La nivelul județului Iași 55% dintre angajați, asta însemnând profesori, învățători, 

educatori, deci cadre didactice, cadre didactice auxiliare, personal nedidactic, sunt deja 

vaccinați”, a detaliat Antonina Bliorț - purtător de cuvânt al Inspectoratului Școlar 

Județean  Iași. 

Dan Chihaia este profesor de limba engleză la Colegiul „Vasile Adamachi” Iași. Nu vrea 

deocamdată să se vaccineze. 

„Prea se insistă, prea se dau vouchere, prea se dau cadouri pentru vaccinați. Eu nu sunt 

de acord cu chestiunea asta și asta îmi ridica un semn de întrebare. Și atunci prefer să 

mai aștept, să mă gândesc dacă merită sau nu merită să fii vaccinat”, spune Dan Chihaia. 

Profesorul nu consideră că decizia lui poate afecta sănătatea copiilor. „Nu mă pot 

considera a fi un pericol pentru elevii de la clasă, pentru că mă protejez, respect toate 

măsurile de protecție din școală și din afară”, a explicat el. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/scoala-incepe-in-13-septembrie-in-format-fizic-festivitatile-de-deschidere-organizate-cu-masca-obligatorie-si-durata-limitata-1639765
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/scoala-incepe-in-13-septembrie-in-format-fizic-festivitatile-de-deschidere-organizate-cu-masca-obligatorie-si-durata-limitata-1639765
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/cum-incepe-scoala-in-septembrie-pragurile-de-la-care-elevii-vor-face-scoala-online-ar-putea-fi-modificate-1624105
https://www.digi24.ro/stiri/informatii-oficiale-despre-coronavirus-in-romania-1266261
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„Există anumite temeri legate de faptul că acest vaccin nu a fost suficient testat, nu se 

cunosc suficient de bine efectele adverse și probabil că cei care fac această campanie în 

România ar trebui să explice mai mult aceste lucruri care țin punctual de aceste 

vulnerabilități”, este de părere Laviniu Lăcustă, președintele sindicatului USLIP Iași. 

Cei care s-au vaccinat cred, însă, că e cea mai bună soluție pentru a evita cursurile 

online. 

„Eu îmi doresc să merg la școală, sunt pregătită pentru interacțiunea cu elevii, sunt 

dirigintă la o clasă de-a VIII-a. Învățământul online, din nefericire, aduce mari pierderi, 

pentru adolescenți, pentru copii, pentru tineri. Eu am făcut-o din convingere”, a declarat 

Mihaela Cenușă - profesor la Colegiul „Octav Băncilă”. 

Autoritățile sanitare și Inspectoratul Școlar Iași speră să reușească să îi convingă pe 

sceptici să se vaccineze, chiar dacă acest lucru se va întâmpla după începerea noul an 

școlar. 

„Vizăm și posibilitatea ca să vaccinăm în școli. Acolo unde numărul doritorilor va fi 

suficient de mare, un număr de cel puțin zece cazuri”, spune Vasile Cepoi, directorul DSP 

Iași. 

Câți copii și profesori s-au vaccinat în România. Ministru: „Trist și îngrijorător” 

Din estimările de până acum, la nivel național, 60% dintre cadrele didactice sunt 

vaccinate. Întrebată, luni seara, la Digi24, cum comentează faptul că atât de puțini 

profesori s-au vaccinat, Ioana Mihăilă, ministrul sănătății, a răspuns că i se pare „cel 

puțin trist și cu siguranță îngrijorător”. 

„Cred că profesorii ar trebui să se gândească să se vaccineze. Niciodată nu este târziu 

pentru vaccinare. (...) Cred că părinții ar trebui să ceară școlilor situația profesorilor 

vaccinați și nevaccinați, ca să fie o chestiune transparentă și pentru ca și școlile să 

promoveze mai activ vaccinarea în rândul cadrelor didactice”, a mai spus Ioana Mihăilă. 

După cum se știe, în România, copiii cu vârste cuprinse între 12 și 17 ani pot fi vaccinați 

anti-COVID încă de la începutul lunii iunie, dar și nivelul lor de vaccinare rămâne 

nesatisfăcător. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/ioana-mihaila-ministrul-sanatatii-cred-ca-parintii-ar-trebui-sa-ceara-scolilor-situatia-profesorilor-vaccinati-si-nevaccinati-1650929
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/vaccinarea-copiilor-cu-varste-intre-12-si-15-ani-a-inceput-valeriu-gheorghita-sa-nu-vina-singuri-ci-cu-un-parinte-sau-tutore-legal-1549231
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Aproape 35.000 de copii cu vârste între 12 și 15 ani s-au vaccinat. Numărul a crescut cu 

5.000 față de raportarea precedentă, spunea, duminică, la Digi24, ministrul educației, 

Sorin Cîmpeanu. Totodată, a crescut cu 3.000 și numărul vaccinaților din categoria de 

vârstă 16-19 ani. 

Mai exact, avem 34.706 copii cu vârsta 12 și 15 ani vaccinați până în prezent, iar la 

categoria 16-19 ani este o creștere de la 150.000 la 153.000, a precizat ministrul 

educației. 

În ceea ce privește cadrele didactice, ultima raportare prin interogarea fiecărei școli arăta 

că există peste 185.000 de angajați în sistemul de învățământ, dintr-un total de peste 

300.000, care se vaccinaseră, ceea ce înseamnă o proporție de peste 60 la sută. 

„Am transmis deja o solicitare, astfel încât, odată cu revenirea în școli (a cadrelor 

didactice - n.r.), în data de 1 septembrie, să facem actualizarea acestei raportări la nivelul 

fiecărei școli, la nivelul fiecărui județ și apoi la nivel național, la nivelul fiecărei 

universități, în așa fel încât să putem oferi un răspuns concret cel mai târziu în data de 8 

septembrie cu privire la numărul angajaților din învățământ vaccinați”, a declarat 

ministrul educației la Digi24. 

Trei variante pentru vaccinarea în școli 

Ministrul sănătății, Ioana Mihăilă, a explicat luni la Digi24 și cum va funcționa vaccinarea 

în școli. 

„Deja, împreună cu Ministerul Educaţiei, au fost nominalizate persoane de contact în 

fiecare şcoală care iau legătura, pe de o parte, cu reprezentanţii direcţiilor de sănătate 

publică şi implicit ai centrelor de vaccinare, pe de altă parte, cu clasele şi cu părinţii, 

tocmai pentru a organiza campanii de informare şi pentru a pune în legătură specialiştii 

cu părinţii pentru a avea o informare corectă asupra beneficiilor vaccinării la copil”, a 

spus Ioana Mihăilă. 

Ministrul a arătat că vor fi trei variante de vaccinare în care vor fi implicate școlile: 

 acolo unde se poate şi unde există cabinete medicale şcolare, medic şcolar şi 

dotare corespunzătoare, la nivelul acelor cabinete se pot organiza centre de 

vaccinare; 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/cati-elevi-s-au-vaccinat-pana-acum-impotriva-covid-19-in-romania-cimpeanu-este-nevoie-de-actiuni-de-informare-1650235
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 acolo unde infrastructura sau personalul nu permit organizarea, în acele 

cabinete se poate solicita caravană mobilă prin mobilizarea unei echipe de la 

centrele de vaccinare. În special în oraşe avem centre de vaccinare care au timp, 

nemaiavând acum atât de multă activitate, să se mobilizeze către şcoli, a punctat 

Ioana Mihăilă. 

 la şcolile unde există un centru de vaccinare în imediata proximitate, 

reprezentanţii şcolii informează şi programează copiii, părinţii şi cadrele didactice 

la vaccinare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Şedinţa CGMB: Demersuri pentru preluarea ELCEN şi planul de 

gestionare a deşeurilor, pe ordinea de zi 

Consilierii generali ai Capitalei se întrunesc în şedinţă miercuri, de la ora 10,00, pe 

ordinea de zi figurând 34 de proiecte de hotărâre, printre care: demersuri în vederea 

preluării ELCEN de către Termoenergetica, aprobarea Planului de gestionare a 

deşeurilor, precum şi dizolvarea şi lichidarea a două companii municipale. 

 

Astfel, CGMB va dezbate: 

 

* Aprobarea acţiunilor necesare în vederea realizării sistemului de alimentare centralizată 

cu energie termică (SACET) prin transferul de activitate de la ELCEN S.A. la Compania 

Municipală Termoenergetica Bucureşti S.A. Conform proiectului, se aprobă transferul 

ELCEN către Termoenergetica, aceasta din urmă fiind mandatată să facă demersurile 

necesare în vederea ducerii la îndeplinire a acestui obiectiv. 

 

* Patru proiecte de hotărâre vizează activitatea ALPAB şi a companiilor municipale care 

se ocupă de spaţiile verzi. Potrivit acestora, urmează să fie dizolvate şi lichidate 

Compania Municipal Parcuri şi Grădini, precum şi Compania Municipală Întreţinerea 

Arborilor. Totodată, în perioada rămasă până la desfiinţare, Compania municipală 

Parcuri şi Grădini nu va mai avea drept de exclusivitate în ce priveşte amenajarea şi 

întreţinerea parcurilor bucureştene, astfel încât Administraţia Lacuri, Parcuri şi Agrement 

Bucureşti va putea desfăşura activităţile prevăzute în contractul de delegare.  
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De asemenea, vor fi modificate tarifele practicate de către Compania Parcuri şi Grădini. 

Potrivit raportului de specialitate este vorba despre o reducere globală de aproximativ 

20%, iar pentru activităţile de cosire manuală şi mecanică a gazonului, tarifele sunt 

diminuate cu 43%, respectiv cu 62%. 

 

* Implementarea unui program pentru sterilizarea gratuită a 10.000 de câini şi/sau pisici. 

În cazul câinilor, programul prevede identificarea prin microcip şi înregistrarea în RECS 

(Registrul de Evidenţă a Câinilor cu Stăpân). Vor fi sterilizaţi câinii fără pedigree, aflaţi în 

proprietatea persoanelor fizice, cu domiciliul sau reşedinţa în Municipiul Bucureşti. În 

cazul pisicilor, sterilizarea este prevăzută şi pentru cele care nu au deţinător, dar care se 

află pe raza Municipiului Bucureşti. Autoritatea pentru Supravegherea şi Protecţia 

Animalelor este împuternicită să achiziţioneze serviciile necesare. 

 

* Dizolvarea Regiei Generale de Apă Bucureşti. Potrivit referatului de aprobare, în 

decembrie 2001, Consiliul General al Capitalei a hotărât doar lichidarea administrativă a 

regiei, fără a se hotărî şi dizolvarea acesteia. În raportul de specialitate se menţionează 

că în baza unei hotărâri de Consiliu General din 2004, administratorul delegat trebuia să 

întreprindă toate demersurile necesare până în decembrie 2004 pentru numirea unui 

lichidator, fapt ce nu s-a realizat până în prezent. 

 

* Trustul de Clădiri Metropolitane va avea în acest an un buget de venituri şi cheltuieli 

de 68 de milioane de lei. Veniturile totale prevăzute pentru 2021 sunt de 68.071.000 lei, 

iar cheltuielile sunt estimate la 68.019.000 lei, fiind vizat un profit brut de 52.000 de lei. 

Veniturile din exploatare, în cuantum de 68.031.000 lei sunt rezultate atât din activitatea 

de proiectare, cât şi din cea de execuţie a lucrărilor de construcţie având ca beneficiari: 

Municipiul Bucureşti, unităţile subordonate şi companiile municipale. Printre aceste 

lucrări se numără: săli de sport pentru şcolile 75, 92 şi 199; elaborarea studiului de 

fezabilitate şi a PUZ-ului pentru Spitalul Metropolitan; lucrări şi serviciu de proiectare 

pentru Pasajul Doamna Ghica; lucrări de intervenţie la Policlinica Titan, Policlinica 

Iancului; lucrări de construire la Penetraţie Prelungirea Ghencea - Domneşti şi 

Supralărgire Bulevardul Ghencea între str. Braşov şi terminal tramvai 41. 

 

* Cinci proiecte de hotărâre prin care sunt aduse o serie de clarificări la hotărârile în baza 

cărora au fost suspendate PUZ-urile coordonatoare pentru sectoarele 2, 3, 4, 5 şi 6.  
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Mai exact, proiectele prevăd că pe durata suspendării PUZ-urilor de sector, 

documentaţiile de urbanism (PUD, PUZ şi PUG) aprobate anterior şi ulterior acestora îşi 

păstrează valabilitatea, în limita perioadei de valabilitate pentru care au fost emise şi în 

măsura în care nu au fast modificate sau anulate prin hotărâri ale instanţelor sau prin 

documentaţii de urbanism. Pe de altă parte, autorizaţiile de construire/desfiinţare aflate 

în procedură de emitere şi pentru care certificatul de urbanism pentru autorizare a fost 

emis în baza PUZ-urilor coordonatoare de sector vor fi emise în temeiul acestor PUZ-uri 

(suspendate în prezent). 

 

* Potrivit proiectului de rectificare bugetară, veniturile bugetului local se majorează cu 

3,3 milioane lei, reprezentând subvenţii de la bugetul de stat către bugetele locale 

pentru finanţarea aparaturii medicale. Bugetul creditelor interne este majorat cu 35,9 

milioane lei, după ce Consiliul General al Capitalei a fost de acord cu contractarea unui 

împrumut de 35,9 milioane lei, pentru refinanţarea datoriei publice locale. Direcţia 

Transporturi propune suplimentarea bugetului de cheltuieli curente cu 150.000 de lei 

pentru curăţarea adăposturilor modulare. Totodată, sunt prevăzuţi 10,1 milioane lei în 

plus pentru subvenţiile care acoperă diferenţa dintre preţ şi tarif la transportul în comun. 

Direcţia Generală Investiţii propune suplimentarea bugetului cu 1,3 milioane lei pentru 

continuarea lucrărilor la Pasajul Doamna Ghica. 

 

* Bugetul Direcţiei Servicii Publice urmează să fie majorat cu 1,2 milioane lei, dintre care 

60.000 lei reprezintă contribuţia la patrimoniul Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară 

pentru Gestionarea Integrată a Deşeurilor, iar 1,1 milioane lei sunt pentru servicii de 

închiriere şi întreţinere a toaletelor automate şi a celor ecologice mobile. Bugetul 

Direcţiei Generale de Asistenţă Socială urmează să fie suplimentat cu 5,1 milioane lei, 

dintre care 4,1 milioane reprezintă cheltuieli de personal, iar un milion de lei sunt pentru 

realizarea Băncii de alimente. Pentru ALPAB este vizată o suplimentare de 3 milioane de 

lei. 

 

* Planul de gestionare a deşeurilor din Municipiul Bucureşti prevede investiţii noi în 

valoare de 502 milioane lei. Mai exact, este vorba despre investiţii pentru: 

- Colectare şi transport: 114 milioane lei; 

- Staţie de compostare: 22 milioane lei; 

- Staţie de sortare: 38 milioane lei; 

- Staţie de tratare mecanică: 102 milioane lei; 
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- Staţie de tratare (digestie anaerobă): 170 milioane lei; 

- Alte costuri (proiectare, asistenţă tehnică, supervizare) 23 milioane lei. 

 

Planul îşi propune să realizeze un management performant al deşeurilor, cu impact cât 

mai redus asupra mediului şi sănătăţii umane, cu un consum minim de resurse şi 

energie. Perioada pentru care se propune planul de acţiune este 2020-2025. 

 

Planul prevede că în anul 2021, consiliile locale de sector trebuie să implementeze 

principiul "plăteşte pentru cât arunci" şi să amendeze contractele şi regulamentele, astfel 

încât colectarea materialelor reciclabile să se realizeze pe trei fracţii, iar biodeşeurile să 

fie colectate separat. Din anul 2025 ar urma să fie implementată şi colectarea separată a 

deşeurilor textile. 

 

Până în anul 2024 sunt vizate: asigurarea unei capacităţi noi de sortare a deşeurilor 

reciclabile colectate separat de maxim 270.000 tone/an, asigurarea unei capacităţi noi de 

compostare în sistem închis de maximum 97.000 tone /an pentru deşeuri 

biodegradabile colectate separat şi construirea unor instalaţii de digestie anaerobă 

pentru deşeuri biodegradabile colectate separat inclusiv de la agenţi economici, de 

maximum 180.000 de tone/an. Totodată, se vor desfăşura campanii de conştientizare a 

populaţiei privind implementarea colectării separate a deşeurilor.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Nicușor Dan, bilanț la 10 luni de mandat la Primărie: Bucureștiul așa 

cum l-am preluat era un pacient în comă la terapie intensivă 

Primarul Capitalei, Nicuşor Dan, își face marți bilanțul la 10 luni de mandat, spunând că 

atunci când a preluat mandatul Bucureştiul era ”un pacient în comă aflat la terapie 

intensivă”. El a susținut că, în primul rând, eforturile au fost pentru "stabilizarea" oraşului 

şi soluţionarea ”chestiunilor de fundament”. Nicușor Dan a spus că a preluat o primărie 

cu 3 milioane de lei în cont și cu datorii de 3 miliarde de lei. Primarul spune că 

"stabilizarea orașului" este cea mai mare realizare, urmată de suspendarea Planurilor 

Urbanistice de Sector, care duceau la betonarea a sute de hectare de spațiu verde. 
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O altă realizare prezentată este definitivarea procedurile administrative pentru a închide 

14 din 16 companii municipale. Vor fi disponibilizati 2700 de oameni, dar majoritatea 

deja au plecat, a spus Nicușor Dan. În ceea ce privește termoficarea, primarul Nicușor 

Dan spune că iarna asta va fi un pic mai bine ca iarna trecută. Referitor la marile proiecte 

de infrastructură edilul spune că acestea au fost deblocate, iar lucrările se vor finaliza 

anul acesta și anul viitor. 

 ”Bucureștiul așa cum l-am preluat era un pacient în comă la terapie intensivă și 

trebuie să îl stabilizezi. Cea mai mare parte a acestor 10 luni au fost dedicate 

stabilizării acestui oraș. 

 Am preluat o primărie în faliment, adică nu ai bani să plătești ce trebuie și au fost 

mai multe pericole peste care am trecut. De exemplu, o centrală ne-a amenințat 

că lasă un cartier fără căldură din cauza datoriilor, am fost în pericol să nu 

organizăm Euro 2020, fiindcă trebuia să facem niște investiții și aveam conturile 

blocate, am fost în pericol să reziliem contractul de finanțare pentru Glina și să 

dăm înapoi sute de milioane de euro. Asta ne-a costat sute de ore de muncă. 

 La preluarea mandatului aveam în cont 3 milioane lei și datorii 3 miliarde, 

conturile erau blocate, creditele pentru investitii blocate”, a declarat Nicușor Dan. 

Primarul spune că acum situația financiară a instituției este stabilă. 

 ”Azi avem o situație financiară stabilă, nu avem conturi blocate, am deblocat 

creditele pentru investiții și suntem credibili pe piață. Cum am făcut asta, am 

restructurat cheltuielile PMB si ale subordonatele. 

 De exemplu, la capitolul bugetar bunuri si servicii, pe primele 7 luni ale anului, am 

făcut o economie de 250 milioane lei, am reclădit relația cu furnizorii, am avut 

zeci de discuții, pentru că ne transmiteau ca nu mai cred pe nimeni”, a spus 

primarul Nicușor Dan. 

În ceea ce privește desființarea companiilor municipale înființate de Gabriela Firea, el a 

afirmat că a definitivat procedurile administrative pentru a închide 14 din 16 companii. 

 ”Vor fi disponibilizati 2700 de oameni, o parte deja au plecat. 150 milioane lei pe 

an erau cheltuielile salariale. Au mai rămas de desființat două companii, cea de 

Parking si cea de Protecție civila. 
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 Menținem 4 companii pe care le mentinem deocamdată, până la preluarea 

serviciilor de municipalitate: Iluminat public, managementul Traficului, cea de 

deratizare și dezinsecție și Imobiliara. Așa cum am spus, o să păstrăm STB, 

Termoenergetica, Energetica și Trustul de Clădiri Metropolitane. 

 Vreau să vă spun că a închide aceste companii nu a fost o simplă operaţiune 

administrativă, un vot în Consiliul General, au fost dificultăţi tehnice serioase, 

vreau să vă spun numai câteva dintre ele. De exemplu, toate dirigenţiile de şantier 

erau la Compania de Dezvoltare Durabilă. N-am putut să închidem această 

companie înainte să transferăm dirigenţia către alte companii, pentru că altfel nu 

am fi putut să lucrăm în continuare. 

 Tot ce înseamnă informatică la Arena Naţională era la Compania de Tehnologia 

Informaţiei. N-am putut să închidem această companie înainte să se termine 

EURO 2020, pentru că nu puteam să afectăm procesul de organizare al EURO 

2020. Şi o chestiune din nou foarte complicată tehnic, multe din aceste companii 

au utilaje importante, cumpărate pe bani publici, şi vrem ca utilajele astea să vină 

în patrimoniul Municipalităţii. De exemplu, există staţii mobile de asfaltare la 

Compania Străzi, Poduri, Pasaje, există maşinile acelea de ridicat maşini care sunt 

la Compania de Managementul Transportului. Şi ca să reuşim să nu pierdem 

aceste bunuri într-o procedură de insolvenţă, adică să fie scoase la licitaţie şi 

pierdute, a trebuit să alocăm bani pentru aceste companii, bani pe care nu i-am 

avut de la început, ca să rezolvăm de la început problema asta”, a explicat 

primarul. 

Nicușor Dan a prezentat și situația marilor proiecte de infrastructură: 

 ”Am reuşit să le deblocăm pe toate în acest moment şi o să vă prezint stadiul lor. 

 Staţia de epurare de la Glina, cea mai mare investiţie a Primăriei, finanţată din 

fonduri europene, va fi finalizată în 2022. 

 Circulaţia în jurul podului de la Doamna Ghica, două benzi pe sens, va fi finalizată 

în cursul lunii septembrie. Pentru podul întreg, tablierul este în curs de achiziţie şi 

va începe montarea lui în primăvara anului viitor. 

 Prelungirea Ghencea, lucrările vor începe în cursul acestei săptămâni. Blocul social 

din Ghencea, lucrările au început. 
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 Parcarea supraterană din Pantelimon va fi finalizată în octombrie, ştiţi că am fost 

acolo. Recepţia lucrărilor din Cartierul Henri Coandă, jumătatea dinspre Bucureşti, 

va fi făcută în cursul lunii octombrie, o lucrare mult aşteptată, foarte mult 

aşteptată de toţi locuitorii din acea zonă. 

 Continuă lucrările la fostul sediu al Primăriei Sectorului 5, de aici, din Bulevardul 

Elisabeta, îl vom finaliza în 2022 şi din acel moment vom muta acolo mare parte 

din instituţiile subordonate, care plătesc în momentul ăsta chirii nerealiste peste 

tot prin Bucureşti”, a spus primarul. 

”Transferăm investițiile mici și mediii către PS-uri, PMB se ocupă de lucrările mari de 

infrastructură pe care bucureștenii le asteaptă”, a declarat Nicușor Dan. 

Juridic 

În ceea ce privește situația juridică, Nicușor Dan a spus că a găsit jale când a venit în 

primărie - peste 5000 de litigii, iar pe contractele pe care municipalitatea le avea cu 

marile case de avocatură erau datorii vechi de 2 ani. 

 ”Erau dosare cu mize de milioane de euro neatribuite unei case specializate de 

avocatură fiindcă le era rușine că primăria nu i-a plătit de 2 ani. Am eșalonat 

datoria și am început să plătim. 

 Am delimitat acele 20 de acţiuni strategice pe care le-am angajat, prin licitaţie, 

bineînţeles, dintre aceste firme, am angajat acester firme de avocatură 

specializate. O să vă enumăr câteva dintre ele. 

 În primul rând, vom analiza contractele de închiriere din Herăstrău şi din Satul 

Francez, pentru că acolo sunt sume uriaşe de bani pe care Municipalitatea le 

pierde, închiriind mult, mult sub preţul pieţei. 

 Vom face analiza juridică pe mai multe terenuri care sunt de interes pentru 

Municipalitate pentru viitoare mari investiţii. 

 Am alocat unei firme de avocatură litigiile cu gropile de gunoi şi cu operatorii 

acestor gropi de gunoi, care au mize de sute de milioane de lei. Nu erau alocate. 
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 Şi ultimul exemplu pe care vi-l dau, am alocat analiza şi propunerea de modificare 

a Codului Fiscal în ceea ce priveşte împărţirea taxelor şi amenzilor între Primăria 

Generală şi primăriile de sector. Vă dau din nou un exemplu, care pe mine m-a 

şocat când l-am auzit. Primăria Capitalei plăteşte subvenţia, un miliard de lei pe 

an, subvenţia pe transportul public. Dar dacă un călător este prins fără bilet în 

autobuz, amenda o plăteşte la primăria de sector. 

 Lucrăm la o bază de date profesionistă, pentru că nu poţi altfel să gestionezi 

5.000 de litigii. 

 Bineînţeles că încercăm să reducem numărul acestor litigii. Multe dintre ele vin 

din obligaţii de plată neonorate, adică Primăria s-a obligat să plătească lucrări, nu 

a plătit, şi de acolo decurg alte litigii, cheltuieli de judecată şi aşa mai departe. 

Alte ligitii vin din lucrări care s-au prelungit la nesfârşit şi au apărut litigii între 

primărie şi constructori, auditori, diriginţi de şantier, pe garanţii de execuţie, pe 

tot ce înseamnă executarea contractelor. Sunt de asemenea, litigii inutile la care 

am renunţat sau apărări inutile la care am renunţat. Vă aduc aminte de litigiile de 

100.000 de euro iniţiate de fosta administraţie împotriva jurnaliştilor, la care am 

renunţat foarte repede. Sau vă aduc aminte de litigiul în care Primăria s-a 

înverşuat să apere o decizie incorectă, cea prin care a fost demisă doamna Dorina 

Lazăr de la conducerea Teatrului Odeon, unde câştigase un concurs”, a spus 

Nicușor Dan. 

Administrativ 

Primarul a spus că a început și reorganizarea administrativă a instituției: 

 ”Acelaşi haos pe care l-am găsit în zona juridică, l-am găsit în zona administrativă. 

 În şedinţa de Consiliu General desfiinţăm Regia de Apă. Aceasta este 

precursoarea, pentru cine nu ştie, este precursoarea Apa Nova, este o regie care 

nu mai funcţionează de mai bine de 25 de ani, dar nu a fost desfiinţată până 

acum. 

 Avem imobile în cel puţin cinci locuri, avem imobile la AFI, avem imobile la 

ALPAB, avem imobile la Administraţia pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc 

Seismic, avem imobile la Compania Imobiliară, avem imobile la Ciclop, fără ca 

aceste instituţii să colaboreze unele cu altele. 
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 Avem o administraţie de protecţie a animalelor, dar de protecţia cailor se ocupă 

ALPAB-ul, Administraţia de Parcuri. 

 Am avut ani de zile şi Primăria nu s-a achitat de obligaţia de a plăti chiria pentru 

Centrul Militar Zonal, care stă într-o clădire a bisericii. Am făcut formele 

administrative pentru ca să ne achităm de obligaţie, morală şi legală”, a spus 

Nicușor Dan. 

Tot în ceea ce privește realizările, primarul spune că Primăria este în curs de a 

implementa sistemul de management a documentelor care prevede ca orice document 

să fie scanat, apare în sistem la ce direcție este în lucru, cât îi ia funcționarului să rezolve, 

transfer să se facă automat între direcții. 

Transport 

Nicușor Dan spune că a semnat achiziția pentru cele 100 de tramvaie, primul tramvai 

urmând să vină anul viitor, și este în curs procedura de achiziție pentru cumpărarea a 

100 de autobuze electrice: 

 Am semnat, după cum ştiţi, contractul pentru achiziţia a 100 de tramvaie, bani 

europeni, 180 de milioane de euro, primul tramvai o să vină în Bucureşti în vara 

anului 2022, vara anului viitor. 

 Fosta administraţie a avut două licitaţii eşuate pe achiziţia de autobuze electrice, 

de asemenea din bani europeni, am refăcut în şedinţele anterioare de Consiliu 

General indicatorii, i-am aprobat, vom lansa licitaţia şi vom avea, până în 2023, 

100 de autobuze electrice. 

 Menţionez aici, dincolo de aceste licitaţii eşuate pentru că erau nerealiste, din nou 

aplicarea principiului hai să facem ca să zică lumea că facem, licitaţia pentru 

tramvaiele de 18 metri, şi prea mici şi prea scumpe pentru Bucureşti. Am moştenit 

această licitaţie, sper, sunt complicaţii juridice aici, sper să nu fim obligaţi de 

instanţă să le achiziţionăm, pentru că, aşa cum am spus, sunt şi prea mici şi prea 

scumpe pentru ce îi trebuie Bucureştiului. 

 Am moştenit, Consiliul General şi cu mine, un contract de delegare provizoriu 

pentru serviciul de transport public, atât în relaţia cu STB, cât şi în relaţia cu 

ceilalţi operatori din zona regională.  
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 Din nou a fost nevoie de zeci de ore de discuţii, au fost coordonate de 

viceprimarul Bujduveanu, şi în urma acestor discuţii avem azi un contract de 

delegare de 10 ani, serios, corect, care a mulţumit toate părţile care au luat parte 

la aceste discuţii. Faptul că avem acest contract de delegare pe termen lung era o 

condiţie pentru ca să putem accesa bani europeni, şi pe tramvaie şi pe 

autobuzele electrice. 

 Faptul că avem acest contract de delegare permite ADI-ului să îşi exercite 

controlul pe STB. Ăsta este un lucru foarte important, au început să fie aplicate 

amenzi de 100 de lei pentru şoferii care pleacă mai devreme sau mai târziu de la 

cap de linie faţă de orarul care este obligatoriu pentru ei. 

 Am trecut la tarifarea orară, aşa cum se întâmplă peste tot în lumea civilizată. În 

acest moment, biletele la transportul public de suprafaţă sunt, după cum ştiţi, 90 

de minute în care poţi să schimbi oricâte mijloace de transport în comun. Avem 

tarife comune cu Metrorexul şi avem şi bilete şi abonamente comune pentru STB 

şi Metrorex, unele dintre ele foarte avantajoase, cum este abonamentul anual STB 

plus Metrorex, 1.200 de lei pe an, 100 de lei pe lună, pentru a circula nelimitat cu 

transportul public de suprafaţă şi cu metroul. 

Urbanism 

Pe partea de urbanism , primarul prezintă suspendarea în instanță a PUZ-urilor de sector 

drept a doua cea mai mare realizare a sa în această perioadă, după stabilizarea primăriei. 

 ”Ori de câte ori o să am ocazia o să spun şi o să repet cât de important este 

urbanismul pentru dezvoltarea unui oraş. Pentru că degeaba faci tu 100 de lucrări 

de infrastructură dacă dai drumul la construirea haotică în oraş, construirea aceea 

haotică îţi va anula toate lucrările de infrastructură pe care le-ai făcut. 

 Problema Bucureştiului este că nici nu a făcut lucrările de infrastructură, dar a şi 

dat drumul la construirea haotică şi de aia stăm noi toţi azi blocaţi în trafic. 

 Bucureştiul fără îndoială are nevoie de dezvoltare şi eu sunt un suporter al 

dezvoltării, sunt un suporter al şoselei de centură, al autostrăzii de centură, al 

liniei de tren de centură, a metroului de suprafaţă, însă dezvoltarea unui oraş 

trebuie să fie profesionistă, trebuie să fie corectă, nu speculativă cum din păcate 

s-a întâmplat în Bucureştiul ultimilor ani. 
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 Şi apogeul, apogeul dezvoltării speculative a fost aceste cinci PUZ-uri de sector, 

şase cu cel încă neaprobat de la Primăria sectorului 1. Şi dacă ne uităm înapoi în 

aceste 10 luni de mandat, după scoaterea Primăriei din faliment, cel mai 

important lucru pe care eu apreciez că l-am făcut este acea hotărâre din 26 

februarie prin care am suspendat PUZ-urile de sector. 

 Să nu credeţi că am dat hotărârea de Consiliu în 26 februarie şi lucrurile s-au oprit 

acolo. Am avut un atac violent, violent, în instanţă din partea unor ONG-uri 

paravan, care au angajat mari case de avocatură din Bucureşti împotriva 

hotărârilor de suspendare a PUZ-urilor de sector. 

 Am avut un atac violent în instanţă împotriva Planului Urbanistic General. Vă 

închipuiţi ce înseamnă să dispară Planul Urbanistic General? Înseamnă să nu mai 

existe o regulă de construire în Municipiul Bucureşti, adică oricine să construiască 

orice, oriunde, asta înseamnă pe scurt. Şi am avut acest litigiu împotriva Planului 

Urbanistic General în totalitate. 

 Din fericire, şi de asta este important că am consolidat zona juridică, din fericire 

am reuşit să câştigăm 12 din cele 12 procese care ne-au fost intentate pe această 

zonă de urbanism”, a spus Nicușor Dan. 

Termoficare 

În ceea ce privește termoficarea, una dintre cele mai mari probleme ale orașului alături 

de trafic și poluare, Nicușor Dan spune că iarna aceasta va fi un pic mai bine ca iarna 

trecută. 

„Venim după 12 ani de bătaie de joc în care sistemul de termoficare a ajuns în pragul 

colapsului. Am semnat contractul de finanțare cu Comisia Europeană, de 300 de 

milioane de euro. Am reușit să însănătoșim sistemul. Am parcurs pași importanți pentru 

achiziția Elcen și așteptăm ca achiziția să se petreacă până la sfârșitul acestui an. Avem în 

procedură de achiziție modernizarea a 40 de km împărțiți în 4 loturi. Pentru unul din 

aceste loturi rezultatele vor veni azi, pentru trei loturi rezultatele vor veni luni și urmează 

perioada de contestare. Imediat după această achiziție o să începem procedura de 

achiziție pentru cei 210 km, mare parte din bani europeni. Promisiunea a fost că iarna 

aceasta va fi puțin mai bine decât iarna trecută și asta se va întâmpla.  
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Lucrul nou este că s-au făcut mai multe lucrări de întreținere în această vară. Au fost mai 

multe întreruperi în cartiere, dar e mai bine vara decât iarna. Și sunt în lucru procedurile 

pentru centrala provizorie la CET Titan și care va aduce energie în plus în sistem față de 

celelalte CET-uri. N-o să fie gata în octombrie, ci probabil în ianuarie. Așa cum am spus, 

am luat un sistem în stare de colaps: Cât timp îți ia să te îmbolnăvești atât îți ia să îți 

revii.”, a spus Nicușor Dan. 

Întrebat câți km de rețea s-au reabilitat până acum, Nicușor Dan spune că până la finalul 

anului se vor finaliza circa 18 km. ”Avem compania Energetica care o să finalizeze 

proiectele începute anii trecuți, Bobocica și zona de Vest, 4-5 km. Mai aveam cei 13 km 

în zona Ferentari și din cei 40 de km o să vedem după atribuire cât de repede vor reuși 

să se miște”, a spus primarul. 

Mediu 

Pe acest palier, primarul spune că a oprit avizele generale de defrișare și toaletare date 

la începutul anului și în baza cărora ADP-urilor mutilau sute de arbori. ”Depunem azi 

dosarul pentru preluarea Parcului Văcărești, în parteneriat cu Asociația Parcul Natural 

Văcărești Primăria Sectorului 4, ca să facem din acest parc un punct de atracție 

București. Este în achiziție studiul de mediu care să ne spună sursele de poluare, 

procentele cu care acestea contribuie, pentru ca în baza acestui studiu să elaborăm un 

plan de măsuri realist”, a spus Nicușor Dan. 

Economic 

Pe partea economică, primarul spune că lucrează la elaborarea a două regulamente 

solicitate de mediul de afaceri: 

 În primul rând, un regulament unitar la nivelul sectoarelor Municipiului Bucureşti 

pentru avizarea funcţionării operatorilor economici. În acest moment, în şase 

sectoare sunt şase regulamente diferite, şase tipuri de dosare pe care un patron 

de restaurant, de exemplu, trebuie să le întocmească pentru fiecare din sectoare. 

 O să avem un regulament unitar la nivelul Bucureştiului, cât mai mic posibil, 

respectând, evident, prevederile legale şi cu prevederi de bun-simţ pe care ni le-

au solicitat operatorii economici, în sensul că dacă nimic nu s-a schimbat de la 

autorizarea precedentă, să fie suficient să dai o declaraţie pe proprie răspundere 

în care să spui  
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„Nimic nu s-a schimbat de la autorizarea precedentă”, nu să vii din nou să te 

apuci să cauţi acte prin Bucureşti ca să vii să depui un nou dosar, pe care să îl 

citească din nou alţi funcţionari. 

 De asemenea, la fel, răspunzând unei solicitări a operatorilor din zona HoReCa, 

avem în lucru un regulament simplu, suplu, pentru autorizarea teraselor care 

funcţionează pe domeniul public. 

 După cum ştiţi, prin hotărârea Consiliului General am redus semnificativ taxa 

turistică şi am eliminat taxa de ocupare a domeniului public pe perioada 

pandemiei. 

 Şi am făcut funcţională structura care se ocupă de învăţământul dual. Există în 

multe zone economice un necesar de forţă de muncă calificată pe care 

învăţământul profesional şi învăţământul dual trebuie să o genereze şi noi am 

făcut aceşti paşi, cei care ţin de noi, pentru ca acest lucru să se întâmple în 

următorii ani. 

Arena Națională 

 

Primarul Nicușor Dan a declarat că în primele 10 luni de mandat PMB a încasat din 

închirierea Arenei Naționale circa 12 milioane de lei: 

 Organizarea EURO 2020 de către Bucureşti a fost un mare succes, care a pus 

Bucureştiul pe harta globală. Acest succes a fost însă şi o mare provocare, pentru 

că am avut câteva luni din primăvară să facem tot ce nu s-a făcut şi tot ce nu s-a 

întreţinut la Arena Naţională timp de 10 ani, pentru că nu au existat contracte de 

mentenanţă pe foarte multe componente. 

 Pe Arena Naţională o să organizăm, în luna octombrie, cel mai mare eveniment 

internaţional de sporturi electronice, eveniment care va fi urmărit de 100 de 

milioane de oameni, eveniment care are premii 40 de milioane de dolari, 

comparabile cu premiile care sunt la Wimbledon sau la American Open, din nou 

un eveniment care pune Bucureştiul pe hartă. 
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 În cele 10 luni de mandat, am încasat prin închirierea Arenei Naţionale 5,6 

milioane de lei, fără EURO 2020. Dacă punem şi EURO 2020 sunt 12 milioane de 

lei. Prin comparaţie, administraţia Firea a avut o medie de două milioane de lei pe 

an. 

 Vom închiria Arena Naţională pentru mari evenimente, în special evenimente 

culturale. Am avut recent o discuţie cu un mare organizatori internaţional de 

evenimente care ne-a spus deschis: toate turneele europene ale marilor artişti au 

ocolit Bucureştiul, adică s-au dus la Budapesta, s-au dus la Belgrad, s-au dus la 

Sofia, dar nu şi la Bucureşti, pentru că se ştie în piaţă că Bucureştiul nu are o 

administraţie transparentă. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 ”Litoralul pentru toţi” începe azi. Pachetele turistice se ieftinesc cu 

până la 70% 

Pachetele turistice pe litoralul românesc vor fi mai ieftine cu până la 70% de la 1 

septembrie, în comparaţie cu tarifele din vârf de sezon, odată cu lansarea programului 

"Litoralul pentru toţi", au anunţat reprezentanţii Federaţiei Patronatelor din Turismul 

Românesc (FPTR), citați de Agerpres. Astfel, românii se pot caza de luna viitoare în 

hotelurile clasificate din staţiunile de la Marea Neagră cu preţuri începând de la 36 de lei 

pe noapte. Programul "Litoralul pentru toţi" se derulează în perioada 1 - 30 septembrie 

şi se adresează tuturor turiştilor care vor să petreacă un sejur pe litoralul autohton în 

extra-sezon. În program s-au înscris 42 de hoteluri din toate staţiunile de pe litoral, care 

pun la dispoziţia turiştilor un număr de aproximativ 3.400 de locuri pe noapte. Aceste 

locuri vor fi vândute atât prin agenţiile de turism partenere şi revânzătorii lor, cât şi 

direct de hoteluri. 

 

"Pe baza rezervărilor făcute până în acest moment, estimăm că luna septembrie va fi una 

aglomerată pe litoralul românesc, cu un grad mediu de ocupare mai mare decât în anul 

trecut, dar sub nivelul anului 2019. Interesul ridicat manifestat de turişti îi determină şi 

pe hotelieri să menţină unităţile de cazare deschise până la finalul lunii septembrie", a 

afirmat Dragoş Răducan, prim-vicepreşedintele executiv al FPTR în data de 19 august. 
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Cel mai ieftin pachet prin Programul "Litoralul pentru Toţi", fără mic dejun, poate fi 

achiziţionat la un hotel de două stele din staţiunea Saturn şi costă, pentru două 

persoane, 72 lei/noapte dacă se achiziţionează un sejur de minim cinci nopţi. În acest 

program s-au înscris hoteluri de la 2 până la 4 stele, tarifele propuse de hotelieri fiind 

pentru toate categoriile de turişti. 

"Turiştii au toate motivele să aleagă o vacanţă la mare în extra-sezon. În primul rând, 

tarifele sunt mult mai mici decât în luna august şi ne aşteptăm ca de această 

oportunitate să profite atât cei care nu au reuşit să ajungă la mare în mijlocul verii, dar şi 

turiştii care doresc a doua vacanţă pe litoral. Ne-am obişnuit în ultimii ani ca vremea să 

ţină cu turiştii şi în luna septembrie, astfel încât, conform prognozelor meteo actuale, 

aceştia se vor bucura de zile însorite la plajă până la sfârşitul lunii", a adăugat 

reprezentantul FPTR. 

 

"Litoralul pentru Toţi" este singurul program social din România susţinut integral de 

mediul de afaceri, respectiv de patronatele hoteliere autohtone. 

 

Federaţia Patronatelor din Turismul Românesc este singura federaţie patronală, atestată 

prin hotărâre de instanţă, având în componenţă 5.344 de societăţi comerciale din turism, 

care asigură venituri salariale pentru 73.752 de angajaţi, reprezentând 37% din forţa de 

muncă din turism, cu o cifră de afaceri cumulată de peste 5 miliarde de euro şi 

gestionând, într-o pondere covârşitoare, capital românesc. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România, clasificată în jos de Banca Mondială: de la țară cu venituri 

mari, a coborât la venit mediu superior 

România a căzut din rândul țărilor cu venituri mari, conform Băncii Mondiale. Anul trecut 

urcase în acea categorie, dar anul acesta a căzut pe poziția anterioară la venit mediu 

superior, așa cum anunțase HotNews.ro că s-ar putea întâmpla. Venitul pe cap de 

locuitor a scăzut la 12.570 dolari, în 2020 (se ia în calcul cifra anului anterior). 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24151232-romania-promovata-categoria-tarilor-venituri-mari-banca-mondiala-inseamna.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24151232-romania-promovata-categoria-tarilor-venituri-mari-banca-mondiala-inseamna.htm
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Ce înseamnă această clasificare 

Este o clasificare internă a băncii care se actualizează anual. În funcție de praguri, 

României îi sunt alocate (de către instituție) sume mai mari, iar costurile sunt puțin mai 

mici. 

 

Cu alte cuvinte, scopul este pentru condițiile de creditare ale băncii. 

 

România urcase la 12.630 dolari în 2019, intrând în 2020 în categoria țărilor cu venituri 

mari. În 2020, venitul pe cap de locuitor a coborât la 12.570 dolari, astfel că România a 

căzut în categoria celor cu venit mediu superior. 

 

Pentru a-și păstra locul în acea categorie, România ar fi trebuit să urce, în 2020, la cel 

puțin 12.696 dolari, lucru care nu s-a întâmplat. (Pragul a fost și el mărit) 

 

În categoria actuală (venit mediu superior), în care se află și țara noastră, intră țări cu 

sume între 4.096 – 12.695 dolari. 

Alte țări care au căzut din categoria superioară sunt Panama, Mauritius. 

Cine face parte din categoria în care a căzut acum România 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-08-31-25007847-41-venit-mediu-superior-2021.jpg


CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 septembrie 2021 46 

 

 Inflația din zona euro a crescut la cel mai mare nivel din ultimii 10 ani 

Inflaţia din zona euro a accelerat în august la cel mai ridicat nivel din ultimii 10 ani, fiind 

probabil ca această tendinţă să continue, punând sub semnul întrebării opinia pozitivă a 

Băncii Centrale Europene (BCE) faţă de creşterea preţurilor, pe care o consideră 

temporară, transmite Reuters. 

Preţurile de consum din zona euro au urcat cu 3% în august, de la 2,2% în iunie, avansul 

fiind cu mult peste ritmul de 2,7% anticipat de analişti şi de ţinta BCE de 2%, informează 

News.ro. 

Creşterea a fost alimentată de costuile energiei, dar şi de preţurile alimentelor. De 

asemenea, a avut loc o creştere mare, neobişnuită, a preţurilor produselor industriale, 

potrivit datelor biroului european de Statisticp, Eurostat. 

Datele sunt dificile pentru BCE. Instituţia şi-a majorat de mai multe ori estimările 

referitoare la inflaţie în acest an, dar inflaţia din august i-a depăşit aşteptările, iar 

creşterea preţurilor ar putea atinge nivelul maxim abia în noiembrie. 

În condiţiile în care inflaţia din Germania, cea mai mare economia din zona euro şi cel 

mai mare critic al BCE, ar urma să se apropie de 5% în următoarele luni, banca centrală 

va fi supusă unor presiuni publice tot mai mari să corecteze evoluţia ascendentă a 

preţurilor. 

BCE susţine că o serie de factori excepţionali, între care blocajele de producţie legate de 

redeschiderea economiilor după pandemia de Covid-19, ar avea cea mai mare 

contribuţie la accelerarea inflaţiei şi că  creşterea preţurilor se va tempera rapid la 

începutul anului viitor. 

”Efectele redeschiderii şi problemele de aprovizionare s-ar putea intensifica în 

următoarele câteva luni. Dar anticipăm că acestea vor începe să se atenueze vanul viitor, 

odată ce consumul global şi modelele comerciale vor reveni la normele anterioare 

pandemiei”, arată o notă a Capital Economics. 

”Considerăm că inflaţia va încetini la circa 2% în ianuarie şi va încetini pe parcursul anului 

2022, urmând să ajungă la circa 1% la sfârşitul anului viitor”, potrivit notei respective. 
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Şi aşteptările pe termen lung referitoare la inflaţie se situaează mult sub nivelul de 2%, 

chiar dacă au crescut constant în acest an. 

Reprezentanţii BCE anticipează la rândul lor că inflaţia se va menţine cu mult sub ţinta 

băncii centrale timp de ani de zile şi şi-au reiterat luna trecută angajamentul de a 

menţine politica monetară deosebit de relaxată, pentru a genera presiuni ale preţurilor. 

Şi inflaţia core, care exclude preţurile volatile ale alimentelor şi carburanţilor, a accelerat 

de la 0,9% la 1,6%. 

Conducerea BCE se va reuni pe 9 septembrie pentru a decide ritmul achiziţiilor de 

obligaţiuni din următorul trimestru. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ursula von der Leyen: 70% dintre adulții europeni sunt complet 

vaccinați anti-Covid / Rata de vaccinare în România, sub 27% 

În Uniunea Europeană, 70% dintre adulți sunt în prezent complet vaccinați împotriva 

Covid-19, potrivit anunțului făcut marți de președintele Comisiei Europene Ursula von 

der Leyen. Asta înseamnă peste 250 de milioane de europeni imunizați. În România, rata 

de vaccinare este sub 27%. 

 

”Vreau să le mulțumesc oamenilor care au făcut posibilă această mare realizare”, a spus 

șefa executivului european, adăugând însă că ”trebuie să mergem și mai departe”. 

România se află la coada clasamentului european, cu doar 26,76% persoane imunizate, 

potrivit platformei ourwolrdindata. 

 

”Dar pandemia nu s-a încheiat și trebuie să rămânem vigilenți. (...) Avem nevoie ca 

europenii să se vaccineze în număr și mai mare. Fac un apel la toți cei care pot să se 

vaccineze acum pentru a preveni un nou val și noi variante ale virsului. Și trebuie să 

ajutăm și restul lumii să se vaccineze. În acest sens, ne vom sprijini partenerii”, a mai 

spus Ursula von der Leyen. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://ourworldindata.org/
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 Uniunea Europeană simplifică etichetele energetice la produsele de 

iluminat. Cum se vor schimba de la 1 septembrie 

Comisia Europeană anunță că simplifică etichetele energetice pentru produsele de 

iluminat comercializate pe teritoriul Uniunii Europene măsură urmând să intre în vigoare 

de miercuri, 1 septembrie 2021. Conform oficialilor europeni, „noua scară este mai 

strictă și este concepută astfel încât foarte puține produse să poată obține inițial 

clasificările „A” și „B”, ceea ce permite intrarea treptată pe piață a unor produse mai 

eficiente”. 

„Pentru a-i ajuta pe consumatorii din UE să își reducă facturile la energie și amprenta de 

carbon, începând de miercuri, 1 septembrie 2021, va fi disponibilă în toate magazinele și 

la toate punctele online de vânzare cu amănuntul o versiune complet nouă a etichetei 

energetice a UE, recunoscută pe scară largă, pentru becuri și alte produse de iluminat. 

Această evoluție este urmarea îmbunătățirii considerabile a eficienței energetice în acest 

sector în ultimii ani, din ce în ce mai multe «surse de lumină» (cum ar fi becurile și 

modulele LED) obținând clasificarea A+ sau A++ conform scării actuale. Cea mai 

importantă schimbare este revenirea la o scară mai simplă A-G. 

Kadri Simson, Comisarul UE pentru energie, a declarat în acest sens: «Becurile noastre și 

alte produse de iluminat au devenit atât de eficiente în ultimii ani, încât mai mult de 

jumătate din LED-uri fac parte acum din clasa A++. Actualizarea etichetelor va permite 

consumatorilor să vadă mai ușor care sunt produsele cele mai bune din categoria lor, 

ajutându-i astfel să economisească energie și bani. Utilizarea unor sisteme de iluminat 

mai eficiente din punct de vedere energetic va contribui la reducerea în continuare a 

emisiilor de gaze cu efect de seră în UE și la realizarea neutralității climatice până în 

2050.» 

Noua scară este mai strictă și este concepută astfel încât foarte puține produse să poată 

obține inițial clasificările «A» și «B», ceea ce permite intrarea treptată pe piață a unor 

produse mai eficiente. Produsele cele mai eficiente din punct de vedere energetic aflate 

actualmente pe piață vor fi acum etichetate în mod normal ca «C» sau «D». Pe etichete 

va fi inclusă o serie de elemente noi, inclusiv un cod QR care face legătura cu o bază de 

date a UE, unde consumatorii vor putea să găsească mai multe informații despre produs. 
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Pentru a permite vânzarea stocurilor existente, normele prevăd o perioadă de 18 luni în 

care produsele cu etichetă veche pot fi vândute în continuare pe piață în puncte fizice 

de vânzare cu amănuntul. Pentru vânzările online însă, vechile etichete afișate online vor 

trebui înlocuite cu cele noi în termen de 14 zile lucrătoare. 

Măsurile adoptate astăzi urmează reclasificării etichetelor energetice, la 1 martie 2021, 

pentru alte 4 categorii de produse – frigidere și congelatoare, mașini de spălat vase, 

mașini de spălat rufe și televizoare (și alte monitoare externe). Având în vedere normele 

UE în materie de proiectare ecologică, Comisia Europeană lucrează, de asemenea, la 

actualizarea etichetării unor produse precum uscătoarele de rufe cu tambur, aparatele 

pentru încălzire locală, aparatele de aer condiționat, aparatele de gătit, unitățile de 

ventilație, dulapurile frigorifice profesionale, instalațiile de încălzire a incintelor și a apei 

și examinează oportunitatea introducerii unor noi etichete energetice pentru panourile 

solare”, se arată în comunicatul Comisiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Șeful NATO promite să nu „uite” afganii aflați în pericol / Ce 

obiective crede Stoltenberg că s-au atins în cei 20 de ani 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, s-a angajat marți să nu-i abandoneze pe 

cei care doresc să fugă din regimul taliban din Afganistan după ce au plecat ultimii 

soldați americani și a declarat că Alianța ar trebui să învețe din eșecurile sale din această 

țară, potrivit AFP. 

La douăzeci de ani după ce au fost răsturnați de la putere de către Statele Unite, talibanii 

controlează din nou majoritatea teritoriului afgan. Ei și-au sărbătorit marți victoria 

împotriva celei mai mari puteri militare din lume. 

Ultimul zbor militar american a decolat de pe aeroportul din Kabul în noaptea de luni 

spre marți, după o operațiune de salvare pripită pentru evacuarea a peste 123.000 de 

persoane, în principal personal din țările aliate și afgani care au lucrat pentru armata 

americană. 
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"Păstrarea aeroportului deschis este esențială, atât pentru a permite ajutor umanitar 

poporului afgan, cât și pentru a ne asigura că putem continua să scoatem oamenii, cei 

care doresc, dar nu au putut ca parte a evacuării militare", a spus el într-o interviu pentru 

AFP. 

"Cu toții ne-am angajat să continuăm să muncim din greu pentru a-i evacua. Nu îi vom 

uita", a spus el. 

Cuvintele sale au ecou în cele ale cancelarului german Angela Merkel care a spus că 

„acest aeroport are o importanță existențială pentru Afganistan, deoarece fără acesta nu 

poate ajunge niciun ajutor medical sau umanitar”. 

Stoltenberg a subliniat că NATO și-a atins unele dintre obiectivele sale angajându-se în 

această țară după atacurile din 11 septembrie 2001 din Statele Unite. 

"Toți aliații au fost de acord că trebuie să luptăm împotriva terorismului pentru a 

împiedica Afganistanul să rămână un refugiu sigur pentru teroriștii internaționali. Și timp 

de 20 de ani am reușit. Nu a fost efectuat niciun atac terorist organizat din Afganistan 

împotriva unei țări NATO", a explicat el. 

„Ceea ce este important acum este să păstrăm această realizare”, a adăugat el. 

Jens Stoltenberg a asigurat că aliații vor menține presiunea diplomatică asupra noilor 

stăpâni ai țării, astfel încât să permită plecarea afganilor care se simt în pericol și să 

asigure controlul mișcărilor teroriste de pe teritoriul lor. 

El a mulțumit tuturor forțelor aliate care au contribuit la evacuări, inclusiv Franței, 

angajate în această țară „de atâția ani” și ai căror soldați au „plătit uneori prețul 

sângelui”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


